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Tu dzieci mogą 
liczyć na specjali-
styczną opiekę
Tym, co nas wyróżnia jest 
wszechstronna rehabilitacja 
naszych wychowanków. Dzie-
ci korzystają z szerokiej gamy 
zajęć terapeutycznych pro-
wadzonych przez specjalistów 
– mówi Małgorzata Wolska. 
Prowadzone przez Fundację 
„Nadzieja” Przedszkole Tera-
peutyczne właśnie prowadzi 
rekrutację podopiecznych. 

czytaj str. 5 

W NUMERZE:

Wójt z absolutorium
25 czerwca, podczas XXIV 
sesji Rady Gminy Kobyl-
nica, radni zdecydowali 
o udzieleniu absolutorium 
Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu. 
Głosowanie poprzedzono 
rozpatrzeniem sprawozda-
nia finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za ubiegły rok.

czytaj str. 14

Rozmawiali 
o popularnym 
wśród pątników 
szlaku
Przedstawiciele Miasta Słupsk, 
Gminy Słupsk i Kobylnica oraz 
Nadleśnictwa Ustka wzięli 
udział w spotkaniu dotyczą-
cym Drogi Świętego Jakuba 
w regionie słupskim. 

czytaj str. 13

Jarzębinowa 
w betonie
W czerwcu zakończą się 
prace przy realizacji drugie-
go etapu przebudowy ulicy 
Jarzębinowej w Łosinie. Od-
bioru technicznego dokona-
no 3 lipca 2020 roku.

czytaj str. 5

Wybory 2020: 
Zwyciężył Andrzej Duda
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Co w prasie piszczy
Wybory głowy państwa 

na miarę naszego uczest-
nictwa w życiu politycznym 
Europy i Świata znalazły 
swoje miejsce na łamach 
wielu poczytnych czaso-
pism i gazet. Newsweek 
zastanawia się kto w Polsce 
kieruje atakami koronawi-
rusa przytaczając słowa Pre-
miera Morawieckiego, który 
publicznie powiada tak: 
„Cieszę się, że coraz mniej 
obawiamy się tego wirusa. 
I to jest dobre podejście bo 
on jest w odwrocie”. Wtóru-
je mu minister Szumowski, 
którego słowa przytacza 
Rzeczpospolita. „W tej 
chwili widzimy, że w loka-
lach wyborczych obowiązu-
ją standardy sanitarne bar-
dzo dobrze przestrzegane, 
że bezpieczniej tak napraw-
dę jest iść do lokalu wybor-
czego niż do sklepu” powia-
da minister. Jest to jednak 
tylko domniemany aksjo-
mat, który przyjmuje się bez 
żadnego naukowego dowo-
du. Tak jak bez żadnej opinii 
fachowców dopuszczono 
w Polsce organizację przy-
jęć ślubnych, przez rozryw-
kową część społeczeństwa 
weselami zwanych. Tymcza-
sem wesela organizowane 
w rejonie Nowego Sącza 
i Tarnowa stały się najwięk-
szymi ogniskami koronawi-
rusa w Małopolsce. Gazeta 
Wyborcza przytacza wypo-
wiedź rzeczniczki Sanepi-
du Dominiki Łatak-Glonek, 
która twierdzi, że po weselu 
w Nawojowej zakażonych 
jest już 151 osób. Rzecznicz-
ka informuje, że 19 z tych 
osób hospitalizowano, 132 
są w izolacji a 983 osoby 
poddano kwarantannie. – 
To obecnie największe i naj-
poważniejsze ognisko ko-
ronawirusa w Małopolsce, 
które trudno jest porówny-
wać nawet z katastrofalnym 
stanem zakażeń w śląskich 
kopalniach. Wesele to zjazd 
rodzinny niekiedy z terenu 

całej polski, zagranicy nie 
wykluczając, to skrzynki le-
jącego się alkoholu, życzeń 
serdecznych i pocałunków, 
robionych przez wujków 
„misiów i karpiów”. To ab-
solutny brak wyobraźni 
władzy pozwalającej na 
150 osobowe spędy towa-
rzyskie kiedy zorganizowa-
nie kilkuosobowego grilla 
przy kiełbasie i piwku grozi 
grzywną do 30.000 złotych. 
Pewnikiem w tym czasie 
któryś z ministrów swoją 
córkę za mąż wydawać ra-
czył. Koronawirus to tylko 
swoista preambuła do pre-
zydenckiej elekcji, o której 
słów jeszcze kilka. Wybory 
prezydenckie nie były rów-
ne, powszechne ani uczci-
we nie spełniały standar-
dów demokratycznych; cały 
aparat państwowy został 
zaangażowany nielegalnie 
po stronie urzędującego 
prezydenta Andrzeja Dudy 
- powiedział w Sejmie lider 
PO Borys Budka, a poinfor-
mował o tym Newsweek. 
W proteście wyborczym, 
który składamy w Sądzie 
Najwyższym, żądamy 
stwierdzenia nieważności 
wyborów dodał Borys Bud-
ka. Jak ocenił, szef PO, pre-
zydent Andrzej Duda wy-
grał wybory „na dopingu”. 
Trudno odmówić racji panu 
Borysowi Budce ale polityka 
to nie są szachy gdzie każ-
dy zawodnik ma tyle samo 
pionów i figur a król jest 
tylko jeden dopóki szach-
-mat go nie powali. Władza 
ma ten przywilej, że ma 
władzę, niestety. Przejdźmy 
jednak do bardziej kontro-
wersyjnych dywagacji pra-
sowych. Po wyborach pre-
zydenckich mocno zmieni 
się polityka zagraniczna 
Polski, twierdzi Rossijskaja 
Gazieta. Dziennik dodaje, 
że zmiany raczej nie będą 
dotyczyły Rosji. W jej opinii 
Moskwa nie powinna ocze-
kiwać poprawy kontaktów 

z Warszawą. Rezultaty wy-
borów w Polsce nie są jed-
nak zbyt optymistycznie 
oceniane w Europie, dodaje 
Rossijskaja Gazieta ponie-
waż Andrzej Duda postrze-
gany jest jako eurosceptyk 
i zwolennik zbliżenia z USA. 
Niezawisimaja Gazieta opu-
blikowała swój komentarz 
do wyborów tytułem "Pol-
ska wybrała prezydenta so-
bie na złość". W kraju, który 
chce coś znaczyć w Europie, 
twierdzi rosyjski dzienni-
karz, "taki wybór jest nie-
odpowiedzialny". Natomiast 
Prawo i Sprawiedliwość, 
partię wspierającą Andrze-
ja Dudę, gazeta porównuje 
do proputinowskiej "Jednej 
Rosji". "Kaczyński i nasi li-
derzy mogliby zrozumieć 
się nawzajem, gdyby poroz-
mawiali od serca"– dodaje 
Niezawisimaja Gazieta. 
Narzuca się tu jakaś dziwna 
zbieżność poglądów po-
wszechnie przytaczanych 
przez naszą rodzimą opo-
zycję! Nie czas i miejsce 
przytaczać tu opinie prasy 
niemieckiej bo ponoć więk-
szość polskich mediów po-
dobnie jak Śląsk to „ukryta 
opcja niemiecka”. Na uwagę 
zasługuje jednak komentarz 
zamieszczony w Die Welt 
„Kto ostrzega przed nowym 
polskim nacjonalizmem, nie 
docenia poziomu stabilno-
ści, jaki osiągnęła Polska". 
Los Angeles Times tym 
czasem zauważa, że w kwe-
stiach światopoglądowych 
postawa Andrzeja Dudy jest 
bliska stanowisku Watyka-
nu. Na koniec więc, wypa-
da przytoczyć komentarz 
„L’ Osservatore Romano”. 
Watykański dziennik cytu-
je słowa Komorowskiego, 
skierowane do jego zwo-
lenników, że „demokracja 
polega na tym, iż werdykty 
wyborcze nie tylko się uzna-
je, ale również szanuje”.
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Rada Gminy uchwaliła
25 czerwca 2020 r. 

Porządek sesji:
 1. Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
 2. Przyjęcie porządku obrad.
 3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym.
 4. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Kobylnica wraz z debatą nad Raportem o Stanie 

Gminy Kobylnica:
 1) radni,
 2) mieszkańcy.
 5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:
 1) udzielenia Wójtowi Gminy Kobylnica wotum zaufania,
 2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Kobylnica za 2019 rok,
 3) absolutorium dla Wójta Gminy Kobylnica,
 4) powierzenia Miastu Słupsk zadania publicznego polegającego na zagospodarowaniu 

odpadów komunalnych odbieranych z nieruchomości zamieszkałych, zlokalizowanych 
na terenie Gminy Kobylnica,

 5) rozpatrzenia petycji.
 6. Interpelacje i wnioski radnych.
 7. Wolne wnioski.
 8. Zakończenie XXIV sesji Rady Gminy Kobylnica.

Większość Polaków 
opowiedziała się 
za Andrzejem Dudą
W wyborach prezydenckich zwyciężył popiera-
ny przez Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Duda. 
Głosowało na niego ponad 51,03 proc. osób. 
Kandydat Koalicji Obywatelskiej Rafał Trzaskow-
ski uzyskał niecałe 48,97 proc. głosów. Oznacza 
to, że Andrzej Duda będzie prezydentem RP 
przez kolejne 5 lat.

Zgodnie z danymi z 100 proc. 
obwodowych komisji wybor-
czych, drugą turę wygrał An-
drzej Duda. Oddano na niego 
10  440  648 głosów. Rafał Trza-
skowski zdobył 10  018  263. 
Przewaga zwycięzcy wynosiła 
więc niewiele ponad 400 tysię-
cy głosów.

Na Pomorzu zdecydowanym 
zwycięzcą głosowania jest Rafał 
Trzaskowski. Najlepszy wynik 
uzyskał w Sopocie, gdzie poparło 

go 72,16 proc. głosujących. Z ko-
lei Andrzej Duda najwięcej gło-
sów (55,69 proc.) zdobył w po-
wiecie starogardzkim.

Frekwencja wyborcza w Polsce 
w II turze wyborów prezydenc-
kich wyniosła 68,18 proc. To jed-
na z najwyższych frekwencji od 
1990 r. Województwo pomorskie 
z frekwencją 70,04 proc. zajęło 
trzecie miejsce tuż po wojewódz-
twach mazowieckim (73,8 proc.) 
i małopolskim (70,8 proc.).

Na Pomorzu najwyższą fre-
kwencją wyborczą mogą po-
chwalić się miejscowości nad-
morskie. W Krynicy Morskiej 
wydano aż 88,53 proc. kart do 
głosowania, tuż za nią była gmi-
na Jastarnia, gdzie frekwencja 
wyniosła 87,45 proc. Wynikiem 
powyżej 80 procent mogą po-
chwalić się również Łeba (85,76 
proc.) i  gmina Władysławowo 
(83,5 proc.). Mobilizacja wy-
borcza objęła też Trójmiasto. 
W Sopocie do lokali przyszło 
77,59 proc. wyborców, w Gdyni 
75,04 proc., a w Gdańsku 74,93 
proc.

Najmniej wyborców skorzysta-

ło ze swojego prawa w powiecie 
sztumskim. Tam do lokali wybra-
ło się 56,83 proc. uprawnionych 
do głosowania. Tam też znajduje 
się jedyna gmina w całym woje-
wództwie pomorskim, w której 
frekwencja wyniosła poniżej 50 
procent. Chodzi o gminę Stary 
Targ (49,74 proc.).

Wyniki WYBORÓW  
PREZYDENCKICH  
w powiecie słupskim:
TRZASKOWSKI Rafał Kazimierz - 
Liczba głosów 30 264 (57,67 %) 
DUDA Andrzej Sebastian - Liczba 
głosów 22 216 (42,33 %) 
Frekwencja: 64,69 %

Na podstawie § 15 ust. 5 Rozporządze-
nia Rady Ministrów z dnia 19 czerwca 2020 r. 
w sprawie ustanowienia określonych ograni-
czeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpie-
niem stanu epidemii (Dz. U. z 2020 r. poz. 1066.) 
w związku z art. 207 § 1 ustawy z dnia 26 czerw-
ca 1974 r. Kodeks pracy (Dz. U. z 2019 r. poz. 
1040 ze zm.) oraz wytycznych dla funkcjonowa-
nia urzędów i instytucji państwowych w trakcie 
epidemii SARS-CoV-2 w Polsce[1] opracowane-
go przez Ministerstwo Rozwoju we współpracy 
z Ministerstwem Spraw Wewnętrznych i Ad-
ministracji oraz Głównym Inspektoratem Sani-
tarnym z dniem 6 lipca 2020 roku ustala się, że 
do odwołania w jednostkach organizacyjnych 
Gminy Kobylnica bezpośrednia obsługa inte-
resantów w ramach zadań o charakterze pu-
blicznym będzie prowadzona z zachowaniem 
następujących zasad:

1. Bezpośrednia obsługa interesantów odby-
wać się będzie:  
- Centrum Usług Wspólnych od poniedziałku 
do piątku, w godzinach pracy CUW, 
- Ośrodek Pomocy Społecznej od poniedziałku 
do środy, w godzinach pracy Ośrodka, 
- Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy od 
poniedziałku do piątku, w godzinach pracy 
Biblioteki 
- Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobyl-
nicy od poniedziałku do piątku, w godzinach 
pracy Centrum. 
2. Jednorazowo w jednostce może przebywać:  
- Centrum Usług Wspólnych - 21 interesantów, 
- Ośrodek Pomocy Społecznej - 9 interesantów, 
- Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy - 1 
czytelnik, 
- Gminne Centrum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy - 8 interesantów (z wyłączeniem Sali 
teatralnej oraz kameralnej). 
3. Każdy interesant przebywający w jednostce 
organizacyjnej Gminy Kobylnica zobowiązany 
jest do zachowania bezpiecznej odległości od 
innej osoby – 2 metrów. 
4. Po wejściu do jednostki organizacyjnej 
Gminy Kobylnica każdy interesant zobowiąza-
ny jest do: 
1) dezynfekcji rąk płynem dezynfekującym, 
udostępnionym przy drzwiach wejściowych, 
2) zakrycia ust i nosa przy pomocy odzieży lub 
jej części, maski lub maseczki, bądź przyłbicy, 
3) ograniczenia prowadzenia rozmów (w tym 
także używania telefonów komórkowych), 
4) stosować się do zaleceń obowiązujących 
w obiekcie, w tym do poleceń wydawanych 
przez pracownika instytucji. 
5. W pomieszczeniu, w którym załatwiane są 
sprawy urzędowe może jednocześnie przeby-
wać 1 interesant.  
6. Szczegółową organizację pracy poszcze-
gólnych jednostek określają wprowadzone 
wewnętrzne procedury. 
Uwaga! 
Zaleca się interesantom jednostek organizacyj-
nych Gminy Kobylnica wcześniejsze umawianie 
wizyt za pomocą:  
1) elektronicznej skrzynki podawczej, 
2) kontaktu telefonicznego lub e-mail z mery-
torycznym pracownikiem. 
Pozwoli to na sprawniejszą obsługę oraz 
skrócenie czasu oczekiwania na przyjęcie przez 
pracownika. 
Ośrodek Pomocy Społecznej  
W każdy czwartek przyjmowanie interesan-
tów odbywać się będzie na dotychczasowych 
zasadach tj. po uprzednim, telefonicznym 
umówieniu wizyty w nagłych, nieprzewi-
dzianych przypadkach. Piątek jest dniem bez 
obsługi interesanta.

INFORMACJA
Ośrodek Pomocy Społecznej w Kobylnicy informuje,
 iż wnioski w sprawie ustalenia prawa do:  

- zasiłków rodzinnych wraz z dodatkami do zasiłku rodzinnego, 
- świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 
- świadczenia dobry start 300+, 
na nowy okres zasiłkowy w formie papierowej będą przyjmowane od dnia 1 sierpnia 
2020 roku w godzinach pracy Ośrodka Pomocy Społecznej w Kobylnicy, ul. Wodna 
20/3, tj.: wyłącznie w każdy poniedziałek w godz. 7.30 – 16.30 oraz od wtorku do 
środy w godz. 7.30 – 15.30.

Ponadto rekomenduje się, aby w dni bezpośredniej obsługi, tj. od poniedziałku do 
środy, w miarę możliwości sprawy były realizowane po ich uprzednim umówieniu na 
konkretny dzień i godzinę z wykorzystaniem elektronicznej skrzynki podawczej lub 
kontaktu telefonicznego lub e-mail z merytorycznym urzędnikiem/ pracownikiem.

Jednocześnie informujemy, iż z uwagi na sytuację panującą w kraju spowodo-
waną wystąpieniem koronawirusa, zasady przyjmowania wniosków składanych 
osobiście w siedzibie tut. Ośrodka mogą ulec zmianie. Szczegółowe wytyczne odno-
śnie przyjmowania interesantów będą zamieszczone na stronie internetowej www.
opskobylnica.pl.

 Wnioski w formie elektronicznej można składać od 1 lipca 2020 roku, m.in. za po-
średnictwem Portalu Informacyjno-Usługowego Emp@tia, PUE ZUS oraz za pośred-
nictwem bankowości elektronicznej niektórych banków.

Informacje o świadczeniach można uzyskać telefonicznie pod nr. tel. 059/842-96-
16, wew. 21, 22, 26.

Wnioski na nowy okres zasiłkowy można również pobrać ze strony internetowej 
www.opskobylnica.pl

 Ponadto informujemy, iż nowelizacja ustawy o pomocy państwa w wychowywa-
niu dzieci wydłuża do 31 maja 2021 okres zasiłkowy 2019/2021. W związku z powyż-
szym o ponowne przyznanie świadczenia 500+, będzie można ubiegać się dopiero 
w lutym 2021 roku.

 KOMUNIKAT

W Urzędzie Gminy więcej 
spraw można załatwić osobiście
Od 6 lipca otwarty został punkt kasowy. Należności można wpłacać w wyznaczone dni i godziny zgodnie 
z poniższym komunikatem. Osobiście, ale po uprzednim umówieniu telefonicznym wizyty, można zała-
twiać także sprawy urzędowe. Pozwoli to ograniczyć ewentualne zagrożenie związane z COVID-19 oraz 
zapewni Państwu komfort obsługi i oszczędność czasu.

Uwzględniając jednak nadal 
istniejące zagrożenie epide-
miczne ważne, by na miejscu 
załatwiać jedynie te sprawy, 
które wymagają osobistej obec-
ności, pozostałe sprawy proszę 
załatwiać z wykorzystaniem 
systemu ePUAP oraz skrzynki 
podawczej, która znajduje się 
przed wejściem do Urzędu. 

Komunikat Wójta Gminy 
Kobylnica z dnia 29.06.2020 
r.  w sprawie Procedury obo-
wiązującej przy załatwianiu 
spraw w Urzędzie Gminy Ko-
bylnica.

Na podstawie § 15 ust. 5 Roz-
porządzenia Rady Ministrów 
z dnia 19 czerwca 2020 r. w spra-

wie ustanowienia określonych 
ograniczeń, nakazów i zaka-
zów w związku z wystąpieniem 
stanu epidemii (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 1066.) w związku z art. 207 
§ 1 ustawy z dnia 26 czerwca 
1974 r. Kodeks pracy (Dz. U. 
z 2019 r. poz. 1040 ze zm.) oraz 
wytycznych dla funkcjonowa-
nia urzędów i instytucji pań-
stwowych w trakcie epidemii 
SARS-CoV-2 w Polsce[1]  opra-
cowanego przez Minister-
stwo Rozwoju we współpracy 
z Ministerstwem Spraw We-
wnętrznych i Administracji oraz 
Głównym Inspektoratem Sani-
tarnym z dniem 6 lipca 2020 r.: 
Ustala się, że do odwołania 

w Urzędzie Gminy Kobylnica 
bezpośrednia obsługa intere-
santów w ramach zadań o cha-
rakterze publicznym będzie 
prowadzona od poniedziałku 
do środy w godzinach pracy 
Urzędu z zachowaniem nastę-
pujących zasad:
1. Bezpośrednia obsługa intere-

santów odbywać się będzie 
od poniedziałku do środy 
w godzinach pracy Urzędu;

2. Jednorazowo w Urzędzie 
Gminy Kobylnica może 
przebywać 21 interesantów 
(z wyłączeniem sali narad);

3. Każdy interesant przebywa-
jący w Urzędzie zobowiązany 
jest do zachowania bezpiecz-
nej odległości od innej osoby 
– 2 metrów;

4. Po wejściu do Urzędu każdy 
interesant zobowiązany jest do: 
a. dezynfekcji rąk płynem 
dezynfekującym, udostęp-
nionym przy drzwiach 
wejściowych, 
b. zakrycia ust i nosa przy po-
mocy odzieży lub jej części, 
maski lub maseczki, 
c. ograniczenia prowadzenia 
rozmów (w tym także uży-
wania telefonów komórko-
wych), 
d. stosować się do zaleceń 
obowiązujących w obiekcie, 
w tym do poleceń wydawa-
nych przez pracownika Biura 
Obsługi Interesantów, koor-

dynującego ruch petentów 
interesantów Urzędu Gminy;

5. W pomieszczeniu, w którym 
załatwiane są sprawy urzę-
dowe może jednocześnie 
przebywać 1 interesant;

6. Kasa urzędu obsługiwać 
będzie interesantów: 
a. poniedziałek w godz. 8:00 
- 15:00; 
b. wtorek - środa w godz. 
7:30 - 14:00. 
Uwaga
Zaleca się interesantom Urzędu 

Gminy aby w dni bezpośredniej 
obsługi t.j. od poniedziałku do 
środy w miarę możliwości sprawy 
z zakresu władzy publicznej były 
realizowane po ich uprzednim 
umówieniu na konkretny dzień 
i godzinę za pomocą:
a. elektronicznej skrzynki 

podawczej;
b. skrzynki podawczej umiesz-

czonej przy wejściu do 
budynku;

c. kontaktu telefonicznego 
lub e-mail z merytorycznym 
urzędnikiem;
W czwartek i piątek przyjmo-

wanie interesantów odbywa 
się na dotychczasowych zasa-
dach to jest po uprzednim, te-
lefonicznym umówieniu wizyty. 
Powyższe przyczyni się do 
sprawnej obsługi osób oraz 
skrócenia czasu oczekiwania na 
przyjęcie przez pracownika. 
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Biblioteka zaprasza do nowych działań
Z czym kojarzy się biblioteka? Zapewne z rzędami regałów, na których znajdują się liczne książki, które wypożycza pani zza lady. Gminna Biblioteka 
Publiczna w Kobylnicy wychodzi poza ramy statutowej działalności i chce, aby było to miejsce, w którym mieszkańcy będą chętnie przebywać 
i tworzyć wspólnie z nami ciekawe projekty. 

- Bibliotekarze wychodzą 
naprzeciw waszym oczeki-
waniom, dlatego też mimo 
nadzwyczajnych okoliczności 
oferują kolejne ciekawe pro-
jekty, do których zapraszamy. 
W czasie pandemii działaliśmy 
niezwykle prężnie dzięki cze-
mu udało się pozyskać środki 
na realizację dwóch ciekawych 
projektów. Biblioteka w Kobyl-
nicy pozyskała dofinansowanie 
z Narodowego Centrum Kultu-
ry w ramach programu " Kultu-
ra - Interwencje 2020" a także 
z budżetu Gminy Kobylnica na 
realizację projektu pt. "Warsz-
taty książki niezwykłej" – mówi 
dyrektor GBP Renata Sztabnik

Na czym polega niezwykłość 
tych książek? Otóż każda z nich 
zostanie wykonana własno-
ręcznie przez uczestnika warsz-
tatów i będzie jedynym, niepo-
wtarzalnym egzemplarzem. Za 
nimi już trzy z siedmiu zapla-
nowanych spotkań. W warsz-
tatach książki artystycznej 
prowadzonych przez Panią 
Wiolettę Michalską brali udział 
mieszkańcy Kobylnicy, Reblina, 

Kwakowa, Lubunia, Kruszyny, 
Lulemina, Kczewa, Wrzącej 
i Słonowiczek. Pomysłów na 
stworzenie tych wyjątkowych, 
pamiątkowych książek było 
wiele m.in pamiątka na roczni-
cę ślubu, Komunię czy Chrzest 
Święty, prezent na urodziny lub 
upominek dla bliskiej osoby.

Odbyły się również warszta-
ty książki dotykowej dla dzieci, 
których hasłem przewodnim 
było lato. Młodzi uczestnicy 
warsztatów poznali technikę 
tworzenia takich książek oraz 

mieli możliwość zobaczenia 
różnorodnych książek dotyko-
wych wykonanych przez ich 
rówieśników. Podczas warszta-
tów powstały dwie książki pt. 
„Przyjście lata” Jana Brzechwy 
oraz „Tęcza” Marii Konopnic-
kiej. W warsztatach brały udział 
dzieci i młodzież z Bolesławic, 
Sycewic, Wrzącej i Kwakowa, 
a prowadziła je Elżbieta Mar-
szałek. - Efekty projektu bę-
dziemy mogli podziwiać na 
wystawach powarsztatowych, 
których harmonogram będzie 

dostępny na stronie www oraz 
fanpageu biblioteki. Wystawy 
odbędę się w filiach bibliotecz-
nych i świetlicach wiejskich na 
ternie naszej gminy – podkreśla 
Sztabnik. 

Kolejnym projektem, 
o którym warto opowiedzieć 
to "E-spotkania www kwa-
rantannie", realizowany dzięki 
dofinansowaniu Narodowego 
Centrum Kultury z programu 
"Kultura w sieci" oraz dofinan-
sowaniu Gminy Kobylnica. 
Projekt jest skierowany do od-
biorców od lat 3 do 103 a także 
niepełnosprawnych z dysfunk-
cją słuchu. Jest on realizowany 
za pośrednictwem platformy 
internetowej po wcześniejszym 
zapisaniu się poprzez udostęp-
niony link do pokoju webina-
rowego na stronie biblioteki 
oraz na portalu społecznościo-
wym Facebook. Część spo-
tkań jest moderowana przez 
dziennikarzy lub polonistów 
oraz tłumaczona na język mi-

gowy. W ramach spo-
tkań uczestnicy będą 
mieli okazję poznać 
bliżej takich autorów 
jak: Renata Piątkowska 
(28.08.2020), Agniesz-
ka Lis (09.09.2020), 
Agnieszka Tysz-
ka(17.09.2020), Kata-
rzyna Nazaruk (pseud. 
Katarina Lavmel - 
24.09.2020), Wojciech 
Chmielarz (29.09.2020), 
czy Justyna Bednarek 
(02.10.2020). Spotkania 
odbywają się o godzi-
nie 17.00 w wyznaczo-
nym dniu. W pokoju 
webinarowym może 
znajdować się jedno-
cześnie do 200 osób, 
które będą miały okazję 
zadawać pytania auto-
rom za pośrednictwem 
czatu a także wziąć 

udział w konkursie po zakoń-
czeniu spotkania.

Przeprowadzono 
już dwa z ośmiu za-
planowanych spo-
tkań, które cieszyły 
się bardzo

dużym zaintere-
sowaniem. Pierwsze 
z nich poprowadziła 
Bajanka - animator-
ka dziecięca, dzięki 
której mogliśmy po-
znać bliżej Kicię Ko-
cię - bohaterkę jakże 
znanej i lubianej serii 
książeczek dla dzieci. 
Podczas spotkania 
ogłosili zwycięzców 
konkursu plastyczne-
go pt. “Mój wymarzo-
ny dzień z Kicią Kocią” 
- laureaci otrzymali 
piękne książeczki 
oraz upominki od 
autorki. Odbyło się 
również spotkanie 

autorskie online z panią Iza-
bellą Frączyk - autorką książek 
obyczajowych bardzo często 
wypożyczanych w naszej bi-
bliotece. Jak mówią panie bi-
bliotekarki, rzadko zdarza się, 
żeby tytuły tej autorki stały 
na półkach dłużej, niż chwilę. 
W trakcie wydarzenia został 
przeprowadzony konkurs, 
którego zwyciężczyni została 
nagrodzona książką ze specjal-
ną, imienną dedykacją od au-
torki, natomiast zdobywczyni 
drugiego miejsca otrzymała 
audiobook z autografem pani 
Izabelli. 

- Chcielibyście również wziąć 
udział w naszych wydarze-
niach? Jeśli tak zapraszamy do 
naszych filii, na stronę www 
oraz fanpage biblioteki tam 
zawsze znajdziecie aktualne 
informacje o nadchodzących 
wydarzeniach - podsumowuje 
Renata Sztabnik.

Gmina Kobylnica podpisała umowę o dofinansowa-
nie rozbudowy Szkoły Podstawowej w Kończewie

Schronisko dzięki współpracy

21 czerwca została podpisana umowa pomiędzy Wojewodą Pomor-
skim a Gminą Kobylnica w sprawie udzielenia dotacji celowej no reali-
zację zadania pn. „Rozbudowa Szkoły Podstawowej im. Jana Kocha-
nowskiego w Kończewie.

Miasto Słupsk w partnerstwie z Gminą Słupsk, Miastem Ustka, Gminą Ustka, Gminą Kobylnica, Gminą Damnica i Gminą Smołdzino zakończyło 
budowę i przekazało do eksploatacji obiekt nowego schroniska dla zwierząt. 

Prace polegać będą na do-
budowie do istniejącej szkoły 
podstawowej obiektu szkol-
nego z pomieszczeniami sali 
przedszkolnej i sali lekcyjnej 
wraz z wyposażeniem oraz 
z elementami funkcjonalnymi 
szkoły w ramach Programu na 
rzecz zwiększenia szans rozwo-
jowych Ziemi Słupskiej na lata 
2019-2024”. 

Głównym celem inwestycji 
jest zapewnienie dostępu do 
dobrej jakości edukacji oraz 
opieki nad dziećmi w zakresie 
wychowania przedszkolnego 

i edukacji wczesnoszkolnej. 
Łączny planowany koszt in-

westycji wynosi 1.404.476,71 
zł, w tym dotacja otrzymana 
od Wojewody Pomorskiego ok. 
50%, tj. 700.000,00 zł.

Inwestycja pozwoli zmniej-
szyć obciążenie dla istniejącej 
bazy dydaktycznej, Dodatko-
wo rozbudowa szkoły w zakre-
sie węzłów sanitarnych oraz 
pomieszczenia na pomoce 
dydaktyczne poprawi warunki 
i jakość nauczania. Planowana 
rozbudowa bazy przedszkol-
nej o dodatkową, trzecią salę 

Oddziału Przedszkolnego 
w dużym stopniu wspomoże 
aktywizację społeczno-zawo-
dową kobiet, umożliwiając im 
sprawny powrót na rynek pra-
cy. Jednocześnie wydzielone 
do wyłącznego dostępu po-
mieszczenia dla najmłodszych 
dzieci w wieku przedszkolnym, 
tj. sala przedszkolna, łazienki 
oraz korytarz z wydzieloną czę-
ścią szatniową, zapewni kom-
fort i bezpieczeństwo przeby-
wania w placówce edukacyjnej 
co jest szczególnie ważne dla 
dzieci jak i ich rodziców. 

Idea powstania projektu 
partnerskiego jest wyni-
kiem wieloletniej współ-
pracy Miasta Słupska i Part-
nerów Projektu na rzecz 
opieki nad zwierzętami 
oraz ochrony bezcennych 
walorów przyrodniczych, 
jakie stanowi lokalnie wy-

stępująca fauna, przed za-
grożeniem ze strony m.in. 
bezpańskich zwierząt.

Nowo wybudowa-
ne schronisko pozwoli 
w dużym stopniu rozwią-
zać problem bezdomności 
zwierząt z terenu nie tylko 
Miasta Słupska, ale także 

gmin z obszaru MOF. Gmi-
ny: Miasto Ustka, Gmina 
Ustka, Słupsk, Kobylnica, 
Damnica i Smołdzino. Gmi-
ny partycypują w kosztach 
inwestycji na podstawie 
zawartego w dn. 1 lute-
go 2018 r. Porozumienia 
w sprawie zasad realizacji 

i finansowania budowy 
Schroniska dla Zwierząt. 
W zawartym Porozumieniu 
ustalono, że Miasto Słupsk 
pokrywa 50% wkładu wła-
snego w inwestycji, a gminy 
partnerskie pozostałe 50% 
(w tym: 11% - Gmina Słupsk, 
Ustka, Kobylnica i Miasto 

Ustka, 5% - Gmina Damnica 
i 1% - Gmina Smołdzino). 
W odrębnym Porozumieniu 
gminy podjęły się zakupu 
udziału w gruncie pod bu-
dowę schroniska zgodnie 
z przyjętym udziałem pro-
centowych, a także współfi-
nansowania jego bieżącego 

utrzymania po jego urucho-
mieniu.

Obecnie na terenie 
obiektu przebywa ok. 185 
zwierząt, w tym 147 psów 
oraz 38 kotów.

Całkowity koszt budowy 
obiektu wraz z wyposaże-
niem wyniósł 7 346 700 zł. 

Warsztaty realizowane przez bibliotekę 
były okazją do nietypowego spotkania 
z książką. Czytelnicy mogli stworzyć wła-
sny egzemplarz „książki niezwykłej”

Jarzębinowa w betonie
W czerwcu zakończyły się prace przy realizacji drugiego 
etapu przebudowy ulicy Jarzębinowej w Łosinie. Odbioru 
technicznego dokonano 3 lipca 2020 roku.

Umowa podpisana z wy-
konawcą zakładała budowę 
nowej nawierzchni w tech-
nologii z betonu cemento-
wego o długości 212 i sze-
rokości 4 metrów. Sprawne 
poruszanie się po nowym 
odcinku ułatwią dwie spe-
cjalnie zaprojektowane mi-
janki. Na nowym odcinku 
ulicy Jarzębinowej powsta-
ły skrzyżowania z kostki 
i zamontowane zostanie 
oznakowanie pionowe.

Koszt realizacji drugiego 
etapu przebudowy to ok. 
140 tysięcy złotych. 40 ty-
sięcy stanowią pieniądze 

z budżetu sołectwa Łosino.
W roku 2017 w ramach 

Kobylnickiego Budżetu 
Obywatelskiego (edycja 
2017) zrealizowano I etap 

budowy drogi na odcinku 
o długości 115 m. Wartość 
zadania w ramach I etapu 
wyniosła 67 000,00 zł.
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo prawdzie i równości

Pewnikiem znowu się nara-
żę kilku moim stałym Czytel-
niczkom, które myślą inaczej 
niż ja się myśleć ośmielam. 
Ale nic to, jak mawiał imć pan 
Wołodyjowski. Ksiądz Józef 
Tischner powiada wszak, że 
istnieją trzy prawdy: świen-
to prawda, tys prawda i g*** 
prawda. Prawdę tego felieto-
nu niech sobie każdy zaliczy 
według swego uważania do 
którejkolwiek z tischnerow-
skiej kategorii. O kampanii 
wyborczej i samych wybo-
rach słów kilka należy jednak 
napisać. Konstytucją ustalo-
no przecież, że wybory mają 
być tajne, bezpośrednie, 
powszechne i równe. Jakież 
one są tajne jeśli w korespon-
dencyjnym głosowaniu masz 
dołączyć ankietę personalną 
i nie masz żadnej pewności 
czy pierwsze będzie czytane 
Twoje oświadczenie pod-
pisane imieniem i nazwi-
skiem, czy karta wyborcza 

ze stosownym krzyżykiem 
w stosownym miejscu posta-
wionym. Jakież te wybory są 
bezpośrednie skoro można 
z pośrednictwa wszelakie-
go korzystać. Jakie one są 
w końcu powszechne skoro 
zanim się ten artykuł drukiem 
ukaże wpłyną setki prote-
stów od ludzi, którym prawo 
do głosowania odebrano nie-
udolnością administracji rzą-
dowej. Równość, Szanowni 
Państwo odbieram podobnie 
jak ksiądz Tischner prawdę. 
Są bowiem w naszym kraju 
równi, równiejsi i równiarze. 
Jak można mówić o równo-
ści wyborów w chwili kiedy 
społecznie pracujący sztab 
wyborczy Rafała Trzaskow-
skiego musi się zmierzyć 
w nierównej walce z propa-
gandową machiną telewizji 
rządowej i całym aparatem 
państwa, gdzie premier rzą-
du i jego gabinet występują 
publicznie na wiecach wy-

borczych rozdając talony bez 
pokrycia z obietnicą milio-
nowych rządowych dotacji, 
obiecując wozy strażackie 
i wiele innych atrakcji. Obiet-
nice dotyczą tylko małych 
gmin do 20 tys. mieszkańców 
bo tylko w takich gminach 
bezapelacyjnie wygrywa 
dotychczasowy prezydent. 
Jeden z wójtów nawet pu-
blicznie zadeklarować raczył, 
że gmina odwdzięczy się gło-
sowaniem na Andrzeja Dudę. 
Mateusz Morawiecki podczas 
spotkań bezustannie przy-
pominać musiał, że inicjato-
rem programu wsparcia jest 
Andrzej Duda. Gdy zgroma-
dzeni ludzie zaczynali skan-
dować „Mateusz”, Morawiecki 
poprawiał ich przekrzykując 
zebranych: „Nie Mateusz, An-
drzej, Andrzej Duda”. Francu-
ski myśliciel polityczny i so-
cjolog, Alexis de Tocqueville 
powiedział kiedyś, że „Ame-
rykańska demokracja prze-

trwa do czasu, kiedy Kongres 
odkryje, że można przekupić 
społeczeństwo za publiczne 
pieniądze”. Ta prawda w swo-
jej aktualności przetrwała 
prawie 200 lat. Dobry Duda 
rozdawał wokół zabawki 
i szmal. Wybór Trzaskowskie-
go, przynajmniej według rzą-
dowej TVP, oznaczał konflikty, 
kryzys, powszechną biedę 
i niekończące się afery. Jego 
prezydentura miała rozpętać 
polityczną wojnę, i podział 
społeczeństwa. W propa-
gandowym szaleństwie do 
swoistej profanacji doszło 
w Sanktuarium Najświętszej 
Marii Panny na Jasnej Górze 
gdzie obchodzono Dzień 
Przedsiębiorcy. Uroczystą 
mszę celebrował z tej okazji 
J.E. bp Antoni Dydycz. Celem 
wszystkich naszych wysiłków 
tutaj, na ziemi, powiedział 
hierarcha, jest troska o życie, 
godne, przyzwoite. I dlatego 
ufajmy, że Ta, która tutaj jest 

tak blisko, będzie nam do-
pomagała, abyśmy potrafili 
przezwyciężać wszystkie sła-
bości. Zapewne nie wszyscy 
zgromadzeni zrozumieli czy 
chodzi o Majestat Najświęt-
szej Panienki czy o Jadwigę 
Emilewicz bo właśnie ona po-
jawiła się nieoczekiwanie na 
ambonie sanktuarium, tym 
razem z wyborczą homilią. 
Choć rzecznik Episkopatu ks. 
Paweł Rytel - Andrianik, za-
grzmiał, jak zwykle po czasie, 
że „ambony nie powinno się 
wykorzystywać do wystą-
pień, które nie są związane 
z proklamacją Słowa Bożego”. 
to zapewne nikt za to anate-
mą objęty nie zostanie. Śmie-
ją się z tego nawet Mateusz 
„ewangelista” Morawiecki 
i Łukasz „ewangelista” Szu-
mowski, choć do takich god-
ności powołał ich przecież 
biskup Antoni Długosz pod-
czas Apelu Jasnogórskiego. 
Mleko się rozlało, ale uczciwy 

wybór, jeśli takim się okaże, 
a także sam urząd Prezyden-
ta RP uszanować należy, tym 
bardziej, że Prezydent elekt 
przeprosił wszystkich, któ-
rym on i jego partyjni akolici 
w czasie kampanii nieprzy-
zwoitych inwektyw nawrzu-
cali. Nadzieję jednak budzi 
publiczne oświadczenie pre-
zydenta, w którym stwierdził, 
że w drugiej kadencji prezy-
dent odpowiada tylko przed 
Bogiem, historią i narodem. 
Jeśli miałaby to być zapo-
wiedź odcięcia pępowiny od 
matki partii i ojca Tadeusza 
to niech się tak stanie. Tylko 
jak, z całym szacunkiem dla 
mieszkańców, traktować po-
ważnie słowa wypowiedzia-
ne na spotkaniu, w nomen 
omen, podkarpackim Niebyl-
cu? Może się przecież okazać, 
że słowa zostały wyrwane 
z kontekstu albo oświadcze-
nia w ogóle NIE BYŁO!

OkiemWÓJTA
Szanowni Państwo,
alternatywa to sytuacja ko-

nieczności wyboru między dwie-
ma wykluczającymi się wzajem-
nie możliwościami. Proszę wiec 
mnie nie pytać o ocenę wyniku 
jakichkolwiek wyborów. Nieza-
leżnie od mojej zapewne lekko 
subiektywnej oceny ważna jest 
istota samego aktu wyborczego. 
Wynik każdego przeprowadzo-
nego zgodnie z prawem wyboru 
niezależnie od tego, czy jest on 
zgodny z naszymi przekonania-
mi uszanować jako wolę więk-
szości należy. Nikt co prawda, nie 
ma monopolu na wiedzę za to na 
władzę monopol chcieliby mieć 
wszyscy. To dla nich za miliony 
społecznych pieniędzy robi się 
wszelkie wybory. Z całego serca 
jednak chciałbym podziękować 
Państwu za udział w prezydenc-
kich wyborach. Dumny jestem, 
że wielu z Państwa znalazło w so-
bie tyle poczucia odpowiedzial-
ności za kraj, w którym żyjemy, 
a zatem i za naszą małą ojczyznę, 
by oddać swój cenny głos, nie-
zależnie od tego który kandydat 
beneficjentem Państwa głosu 
został. Tego, jak ogromne zna-

czenie ma głos każdego z nas, 
doświadczyliśmy właśnie w cza-
sie tych prezydenckich wyborów, 
gdzie różnica pomiędzy jednym 
i drugim kandydatem odpowia-
dała liczbie ludności średniej 
wielkości polskiego miasta. Choć 
ludzie ci mieszkali w różnych re-
jonach naszego kraju to suma 
ich wielu głosów zdecydowała 
o zwycięstwie jednego. Na tym 
polega demokracja.Przypomi-
nałem Państwu o tym również 
w mediach społecznościowych 
przed samymi wyborami. De-
cyzja o wyborze Prezydenta za-
padła. Przez najbliższe pięć lat 
z prezydenckiego fotela pieczę 
nad ładem konstytucyjnym kra-
ju sprawować będzie Prezydent 
Andrzej Duda. Nie mam jednak 
żadnych wątpliwości, że emocje, 
które tak bardzo podsycali obaj 
kandydaci w wyborczym wyści-
gu w najbliższym czasie z pew-
nością dadzą o sobie znać jesz-
cze wielokrotnie. 

Szanowni Państwo,
Jednak dla mnie jako wójta od 

orientacji politycznej głowy pań-
stwa, dużo większe znaczenie ma 

to, jak Prezydent postrzega na-
sze sprawy przez pryzmat szero-
ko pojmowanej samorządności. 
Najważniejsze jest by Prezydent 
Elekt przeciwstawił się próbą 
centralizacji władzy, odbierania 
samorządom im przynależnych 
kompetencji. Jestem przekona-
ny, że to samorząd i uczestniczą-
cy w życiu lokalnej społeczności 
mieszkańcy wiedzą najlepiej ja-
kie działania powinniśmy podej-
mować. Prezydent powinien stać 
na straży ustawy zasadniczej – 
Konstytucji RP która określa rów-
nież zasady funkcjonowania sa-
morządu lokalnego. Chciałbym, 
żeby nasz głos był słyszalny, pro-
blemy były na bieżąco rozwiązy-
wane a w osobie Prezydenta RP 
żebyśmy mieli silnego, bezkom-
promisowego orędownika samo-
rządowej a nie centralistycznej 
władzy.

Szanowni Państwo,
Wybory jednak bardzo uwypu-

kliły jaskrawy podział naszego 
kraju. Kulminacyjnym momen-
tem okazał się być dzień, w któ-
rym Państwowa Komisja Wybor-
cza podała już oficjalne wyniki 

wyborów. Ze zdumieniem, gra-
niczącym z szokiem, patrzyłem 
jak ludzkie relacje przepełnia-
ła złość, agresja, a w skrajnych 
przypadkach nawet nienawiść. 
Konflikt ten swoje epicentrum 
ukazał w sieci, gdzie słowo hejt 
nabrało już takiego znaczenia, że 
trudno o nim mówić, jak o czymś 
normalnym, Dlaczego zamiesz-
kujący jeden kraj, jedną miej-
scowość, jedną ulicę a nawet 
jedno mieszkanie ludzie starli się 
ze sobą w brutalny sposób, nie 
przebierając w środkach. Wiele 
relacji międzyludzkich, znajo-
mość i przyjaźni dobiegło końca 
bo ktoś oddał głos nie na tego 
kandydata, którego byśmy so-
bie życzyli. Myślę, że nie na tym 
polegać winna demokracja. Sta-
rożytnym Grekom też zapewne 
nie o to chodziło, kiedy tworzyli 
podwaliny nowego ładu ustro-
jowego. Najbardziej niepokoi 
mnie jednak powyborczy kształt 
naszego społeczeństwa i rela-
cji międzyludzkich. Stajemy się 
wrogami naszych bliskich. Takie 
rozwarstwienie i polaryzacja, ni-
gdy w historii do niczego dobre-
go nie prowadziło. 

Szanowni Państwo,
Chciałbym w naszym kraju 

jednak czegoś innego. Chciał-
bym na wzór naszej gminy dia-
logu, kompromisu, porozumie-
nia i poszanowania wszystkich 
stron dialogu społecznego. Z za-
istniałej sytuacji wynikać może 
sporo problematycznych sytu-
acji i ostrych sporów, bo bardzo 
trudno będzie pogodzić ze sobą 
dwie, tak wyraźnie różniące się 
wizje. Choć, jak każdy, mam swo-
je poglądy, to w prezentowanej 
Państwu ocenie, nie mają one 
znaczenia. W moim przekonaniu 
rzeczą najważniejszą są skutecz-
ne rządy prawa, których efektem 
będzie możliwie jak najlepsze 
wykorzystanie ekonomiczne-
go i społecznego potencjału 
państwa mimo hartującego nas 
przecież cholernego wirusa.

Państwu i sobie życzę, byśmy 
w Naszej Małej Ojczyźnie, nawet 
pomimo różnic, darzyli się sza-
cunkiem i empatią!

Od kiedy funkcjonuje 
Przedszkole Terapeutycz-
ne przy Fundacji „Nadzie-
ja”?

Małgorzata Wolska: 
Przedszkole Terapeutycz-
ne przy Fundacji dla Dzieci 
Niepełnosprawnych „Na-
dzieja” funkcjonuje od 21 
września 2015 r. 

Jaką opiekę zapewniacie 
podopiecznym?

Naszym podopiecznym 
zapewniamy wszechstron-
ną opiekę. Dzieci uczest-
niczą w  zajęciach dydak-
tycznych, wychowawczych, 
opiekuńczych, terapeutycz-
nych oraz rehabilitacyjnych. 

Czy zajęcia w Przedszko-
lu Terapeutycznym różnią 
się czymś od innych przed-
szkoli?

W naszym przedszko-
lu, tak jak w innych pla-
cówkach, realizowana jest 
podstawa programowa wy-
chowania przedszkolnego. 
Do naszego przedszkola 
uczęszczają dzieci z  wie-
lorakimi niepełnospraw-
nościami: z autyzmem, 
słabowidzący, słabosłyszą-
cy, z  niepełnosprawnością 
ruchową (również leżące), 
z niepełnosprawnością 
intelektualną, z  niepełno-
sprawnościami sprzężo-
nymi. Wszystkie zajęcia 
prowadzone z dziećmi 
dostosowywane są do ich 
potrzeb i możliwości. Dla 
każdego podopiecznego 
nauczyciele i  terapeuci 
opracowują Indywidualny 
Program Edukacyjno-Tera-
peutyczny uwzględniający 
wszystkie zalecenia zawar-
te w orzeczeniu o potrzebie 
kształcenia specjalnego. 

Tym, co nas wyróżnia jest 
wszechstronna rehabilita-
cja naszych wychowanków. 
Dzieci korzystają z szerokiej 
gamy zajęć terapeutycz-
nych prowadzonych przez 
specjalistów: 

-hipoterapia, 
-zajęcia z logopedą, 
-tyflopedagogiem, 
-surdopedagogiem, 
-psychologiem, 
-terapeutą zajęciowym, 
-terapeutą integracji 
sensorycznej, 
-fizjoterapeutą. 
W przedszkolu organizo-

wanych jest wiele imprez 
okolicznościowych, związa-
nych z obchodami świąt ty-
powych i nietypowych. Aby 
urozmaicić zajęcia organi-
zowane są warsztaty go-
towania, zajęcia teatralne, 
zajęcia z elementami muzy-
koterapii, bajkoterapii. Do 
naszej placówki zaprasza-
my także ciekawych gości, 
uczestniczymy w zajęciach 
w  ceramikarnii, w warszta-
tach ze zwierzętami, jeździ-
my na basen oraz wycieczki 
do pobliskich miejscowości. 

W jaki sposób prowadzo-

na jest rehabilitacja?
Rehabilitacja prowadzo-

na jest przez wykwalifiko-
waną kadrę, indywidulanie 
z każdym z wychowanków. 
Dostosowana jest do ich 
potrzeb, do rodzaju i stop-
nia niepełnosprawności, 
Poprzedzona jest zapo-
znaniem się z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, do-
kumentacją medyczną, ze 
wszystkimi zaleceniami za-
wartymi w orzeczeniu o po-
trzebie kształcenia specjal-
nego i rzetelną obserwacją 
wychowanków podczas za-
jęć i zabaw spontanicznych.

Ile osób uczęszcza do 
przedszkola?

Do przedszkola uczęszcza 
25 dzieci. W przedszkolu 
funkcjonują trzy grupy.

Kto zajmuje się dzieć-
mi? Czy są to osoby, które 
posiadają jakieś specjali-
styczne uprawnienia?

Dzieci objęte są opieką 
wykwalifikowanej kadry. 
Wszyscy nauczyciele po-
siadają ukończone studia 
wyższe – zintegrowana 
edukacja wczesnoszkolna 
z przedszkolną. Dodatkowo 
mają ukończone studia po-
dyplomowe – oligofrenopa-
dogika, która uprawnia do 
zajmowania się dziećmi nie-
pełnosprawnymi. W każdej 
grupie jest dwóch nauczy-
cieli oraz dwie pomoce. 

Wiem, że ruszyły właśnie 
zapisy. Kto może się do-
stać?

Do przedszkola dostać 
się może dziecko z niepeł-

nosprawnością, posiadają-
ce orzeczenie o  potrzebie 
kształcenia specjalnego. 

Jakie formalności należy 
spełnić?

Należy złożyć w biurze 
Fundacji bądź przesłać ma-
ilem, orzeczenie o potrze-
bie kształcenia specjalnego 
oraz wypełnioną kartę zgło-
szenia do przedszkola.

Gdzie i w jaki sposób 
prowadzona jest rekruta-
cja?

O przyjęciu dziecka do 
Przedszkola decyduje kolej-
ność zgłoszeń i jak najszyb-
sze dostarczenie kompletu 
dokumentów.

Czy pobyt dziecka 
w Przedszkolu jest odpłat-
ny?

Pobyt dziecka w przed-
szkolu jest bezpłatny. Ro-
dzic ponosi koszty związa-
ne z wyżywieniem.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Fot. Przedszkole Terapeutyczne

Tu dzieci mogą liczyć na specjalistyczną opiekę
Tym, co nas wyróżnia jest wszechstronna rehabilitacja naszych wychowanków. Dzieci korzystają z szerokiej gamy zajęć terapeutycznych prowadzo-
nych przez specjalistów – mówi Małgorzata Wolska. Prowadzone przez Fundację „Nadzieja” Przedszkole Terapeutyczne właśnie prowadzi rekrutację 
podopiecznych. 

W Y W I A D  K U R I E R A
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Proces przygotowania pla-
cówek do otwarcia trwał nie-
mal miesiąc. - Cieszymy się, że 
możemy pracować na rzecz 
mieszkańców Gminy Kobylni-
ca w upowszechnianiu kultu-

ry – przyznaje Emil Górzyński, 
kierownik ds. infrastruktury 
i koordynacji świetlic.

Instruktorzy świetlic przy-
gotowują zajęcia w taki spo-
sób, aby były dostosowane 

do gustu i zainteresowań 
uczestników. Dużym zaintere-
swaniem cieszą się zajęcia or-
ganizowane na świeżym, po-
wietrzu, gdzie może uczestnik 
znaczna większa ilość osób. 

Harmonogram otwarcia 
poszczególnych placówek 
dostępny jest na stronie 
internetowej www.kobylni-
ca.pl w zakładce „świetlice 
wiejskie”.

Drugi dzień półkolonii zwią-
zany był z historią. Wizyta w Mu-
zeum Kultury Ludowej Pomorza 
w Swołowie była równie udana. 
Dzieci zapoznały się z tradycją 
życia mieszkańców na pomor-
skiej wsi, która sięga blisko stu 
lat. Dużym zaskoczeniem wśród 
milusińskich był obrządek zwie-
rząt gospodarskich.

Trzeciego dnia zajęcia zorga-
nizowano w plenerze na terenie 
Nadleśnictwa Leśny Dwór w for-
mie gry terenowej. Gra polegała 
na rozwiązywaniu zróżnicowa-
nych zagadek i zadań w specjal-
nie przygotowanych punktach 
rozlokowanych na terenach le-
śnych w pobliżu miejscowości 
Łysomiczki. O tym, która z grup 
zwycięży, decydowała liczba 
punktów uzyskanych za po-
prawne rozwiązywanie zadań 
w kolejnych miejscach.

Zmagania wymagały od nich 

określonych umiejętności tj. 
przemieszczanie się po leśnych 
ścieżkach przy pomocy mapy 
i kompasu.

Kolejne dni upłynęły pod zna-
kiem aktywnego wypoczynku. 
W czwartek dzieci spróbowali 
swoich sił w dyscyplinie spor-
towej Nordic Walking.. Spacero-
wanie z kijkami zorganizowano 
w malowniczym terenie wzdłuż 
rzeki Słupi w pobliży miejsco-
wości Lubuń.

Piątkowy poranek związany 
był z wyjazdem do Doliny Char-
lotty, gdzie w miejscowym Zoo 
dzieci mogły zobaczyć egzo-
tyczne zwierzęta.

Na zakończenie półkolo-
nii zorganizowano olimpiadę 
sportową na boisku sportowym 
w Kobylnicy. Dzieci ćwiczyły 
pod okiem wykwalifikowanego 
instruktora.

Gminne instytucje kultury 
w nowej rzeczywistości

Wakacyjny odpoczynek 
w GCKiP w Kobylnicy

Placówki świetlic wiejskich zlokalizowane na terenie Gminy Kobylnica zostały ponownie otwarte po 
blisko trzech miesiącach przerwy. W obiektach obowiązuje nowy reżim sanitarny. Wprowadzono pro-
cedurę bezpieczeństwa w związku z panującą pandemią koronowirusa COVID-19 na terenie kraju.

Półkolonie rozpoczęły się w poniedziałek 20 lipca. 
Pierwszego dnia dzieci wspólnie z opiekunami udali 
się do Parku Krajobrazowego „Dolina Słupi” w Słup-
sku. Pracownicy Parku przygotowali dla dzieci inte-
resujące zajęcia przyrodnicze na temat życia fauny 
i flory w Dolinie Słupi. 

- Bez pasji nic by się nie uda-
ło. Pieniądze nigdy nie były po-
wodem, dla którego chciałem 
realizować swój cel. Wiedzia-
łem, że chcę mieć fajne gospo-
darstwo – wspomina Robert 
Adkonis. 

Pierwszym krokiem był za-
kup gospodarstwa o niewiel-
kiej powierzchni, bo zaledwie 
12 hektarów. Decyzja nie wy-
nikała jednak ani z rodzinnych 
tradycji, lecz z zamiłowania 
do rolnictwa, które Roberta 
Adkonisa zawsze przyciągało. 
Początki nie były jednak łatwe. 
Przyjęte przez ówczesne rządy 
założenia nie dopuszczały moż-
liwości funkcjonowania pry-
watnych gospodarstw rolnych 
na Pomorzu. Pojawiał się więc 
problem z zakupem jakiejkol-
wiek ziemi. Dlatego pierwsze 
lata funkcjonowania ogrom 
czasu zajmowały Adkonisowi 
poszukiwania terenów, które 
można by było przeznaczyć na 
poszerzenie swojej działalno-
ści. Po dwudziestu latach udało 
się kupić jedynie 50 hektarów, 
co stanowiło sumę transakcji 
z wieloma rolnikami. Lepsze 
lata nadeszły wraz z transfor-
macją całego ustroju gospo-
darczego w Polsce. W niespeł-
na dwa lata udało się mocno 
powiększyć powierzchnię go-
spodarstwa. 

- Wtedy całe drobiarstwo 
upadło. Zresztą jak wiele innych 
sektorów rolnictwa. Natomiast 
mi udało się wówczas załatwić 
klatki dla kur, co na taką skalę, 
jak moja, było dużą nowością. 
To był bardzo duży przeskok, 
który w połączeniu z sytuacją 
na rynku dał nowe możliwości. 
Brakowało jajek, a jeśli były, to 
w wysokiej cenie. Odpowiada-
jącej niemal tej z dnia dzisiej-
szego, jednak zdecydowanie 
tańsza była pasza – przyznaje 
Robert Adkonis. 

Jajka do Kenii

W pierwszym okresie funk-

cjonowania gospodarstwa pra-
cował tam sam właściciel, które-
mu pomagał jeden pracownik. 
To wystarczało, by zapewnić 
odpowiednie funkcjonowanie. 
Kolejne lata rozwoju firmy wy-
magały jednak poszerzenia za-
łogi o kolejne osoby. Dzisiaj, we 
wszystkich gospodarstwach 
i punktach – w tym także han-
dlowych – zatrudnionych jest 
około 150 pracowników. Firma 
nie rezygnuje jednak z wyko-
rzystywania nowych technolo-
gii właściwie na każdym etapie 
łańcucha produkcyjnego. 

- Dziś, nawet proces pakowa-
nia jajek, odbywa się maszyno-
wo. Automatycznie. Człowiek 
w zasadzie nie dotyka się jajka 
– tłumaczy Robert Adkonis. 
W swoim gabinecie w Kwako-
wie korzysta z komputera, któ-
ry umożliwia mu podgląd tego, 
co dzieje się w poszczególnych 
sektorach całego gospodar-
stwa. Bez wychodzenia z biura 
może na przykład sprawdzić, 
co w obecnej chwili dzieje się 
Węglewie, w okolicach Miastka. 
Założyciel firmy przyznaje jed-
nak, że ceni nowe technologie, 
ale ponad wszystko stawia na 
osobisty kontakt z pracowni-
kami i codzienne doglądanie 
biznesu. Nadrzędną wartością 
firmy jest natomiast dbałość 
o produkt, który finalnie ma 
trafić do klienta. To sprawiło, 
że ferma kur Adkonis jest dziś 

wiodącym producentem jaj 
kurzych na terenie wojewódz-
twa pomorskiego i jednym 
z liczących się producentów 
krajowych. Miesięcznie na ry-
nek wysyłanych jest około 10 
milionów jajek, co w prostej 
kalkulacji zakłada niemal 300 
tysięcy jaj dziennie. 

- Dystrybucja odbywa się 
na cały kraj, a nawet poza jego 
granice. To wszystko zależy od 
cen i zapotrzebowania. Jak są 
słabe ceny w kraju, to wysyła-
my dalej. Bycie członkiem Unii 
Europejskiej otworzyło wiele 
możliwości. Był nawet i taki mo-
ment, że produkowane przez 
nas jajka wysyłaliśmy do Kenii – 
przyznaje Robert Adkonis. 

Na szczycie rodzina

Zakrojona na szeroką skalę 
działalność sprawiła, że firma 
z Kwakowa wyrobiła sobie 
stabilną pozycję na rynku, ale 
także doczekała się wielu wy-
różnień i nagród na szczeblu 
ogólnopolskim. To, co począt-
kowo zrodziło się z marzeń 
i ambicji, udaje się utrzymywać 
i rozwijać dzięki ciężkiej pracy, 
ogromnej determinacji, wiary 
w sukces oraz mocnemu ze-
społowi. Pieczę nad wszystkim 
sprawują ojciec i synowie. 

- Wszystko robimy razem. 
Właściwie to synowie są w to 

już najmocniej zaangażowani. 
Marcin odpowiada za ziemię, 

pola, dopłaty unijne, księgo-
wość cała. Starszy z synów 
koordynuje prace całej załogi, 
to on stara się zawsze rano na-
kreślić każdemu zakres zadań 
– tłumaczy właściciel. Jak do-
daje więzy rodzinne pomagają 
w funkcjonowaniu firmy. To 
właśnie ten element przekłada 
się na jeszcze większe zaan-
gażowanie w sukces całego 
przedsięwzięcia. 

- To nie jest tak, że we 
wszystkim jesteśmy absolutnie 
zgodni. Zawsze pojawiają się 
odmienne zdania w sposobie 
postrzegania pewnych spraw, 
ale to wynika z różnicy poko-
lenia. Ten by chciał tak, ten by 
chciał inaczej. Jednak finalnie 
to zawsze sprawia, że pojawia-
ją się nowe kierunki rozwoju – 
podkreśla Robert Adkonis. 

Na przykład teraz jego syno-
wie podjęli decyzje o budowie 
nowych mobilnych kurników, 
dzięki którym kury będą cho-

wane na zewnątrz. To od-
powiedź na potrzeby rynku 
i poszukiwania przez klientów 
produktów ekologicznych. 
Inicjatywą synów było także 
większe zaangażowanie się 
w uprawę ziemi. Dzięki temu 
w procesie chowu zwierząt wy-
korzystywane są plony zebrane 
na własnych terenach. Gospo-
darstwo zajmuje się ponadto 
produkcją pasz i odchowem 
kur – od 600 do 800 tysięcy pi-
skląt rocznie. 

Z ziemi 
szkockiej do Polski

Trzonem gospodarstwa od 
wielu lat pozostaje kura, jed-

nak na terenach należących do 
firmy – między innymi w Kwa-
kowie - prowadzona jest też 
hodowla kilkudziesięciu sztuk 
szkockiego bydła górskiego. 
Highland  czyli „szkockie bydło 
górskie” jest rasą należącą do 
grupy krów brytyjskich. Jest 
jedną z najstarszych ras bydła 
w historii nowożytnej. Co cie-
kawe pierwsze wzmianki o Hi-
ghlandach można znaleźć w li-
teraturze z XII wieku, natomiast 
ślady archeologiczne wskazują 
na ich obecność już w VI wieku. 

Bydło tej rasy jest wytrzy-
małe, odporne i niezbyt wy-
magające, ponieważ długa 
i naturalna selekcja w postaci 
górskiego klimatu pozostawiła 
w hodowli tylko osobniki sil-
ne i najbardziej zahartowane. 
Szkockie bydło górskie łatwo 
przystosowuje się do nowych 
warunków środowiska.

- Obecność tej rasy wynika 
między innymi z postrzegania 

tutaj rolnictwa w sposób zrów-
noważony i prośrodowiskowe 
– mówi agronom gospodar-
stwa w Kwakowie Marcin Li-
siewicz.

Z racji tego, że duża część 
terenów posiadanych przez 
gospodarstwo leży nad rzeką 
Kwaczą i Słupią, są one w natu-
ralny sposób podmokłe. Inne 
natomiast leżą na obszarach 
objętych różnymi formami 
ochrony, na których możli-
wość ingerencji człowieka jest 
mocno ograniczona. 

– To współgra ze sobą bar-
dzo dobrze. Spojrzenie na 
plon, wydajność i efekty pracy 
godzimy ze wszystkimi wyma-
ganiami prośrodowiskowymi. 
Aby zadbać o prawidłowe 

funkcjonowanie całego eko-
systemu na tym obszarze, 
zdecydowano się właśnie na 
taki gatunek bydła, który nie 
wymaga rygorystycznych 
warunków do prawidłowego 
funkcjonowania i bardzo do-
brze sobie radzi właśnie w ta-
kich miejscach. - przyznaje Li-
siewicz. Wśród pracowników 
gospodarstwa wytypowana 
została nawet specjalna grupa 
osób, która opiekuje się wła-
śnie tym bydłem. 

W dobrych rękach

- Trzeba pracować następ-
ne pół wieku. Co ja będę robił, 
jak nic nie będę robił? – pyta 
retorycznie Robert Adkonis. 
O firmę jestem spokojny. Widzę 
w synach ogromną pasję, która 
powinna zaprowadzić i ich, i fir-
mę we właściwą stronę – pod-
sumowuje. 

Od niemal pół wieku na polskich stołach
Historia firmy, która dziś jest największym producentem jaj kurzych na terenie województwa pomorskiego, a także jednym z liczących się producentów kra-
jowych, rozpoczęła się niemal pół wieku temu. Na początku były marzenia Roberta Adkonisa o stworzeniu profesjonalnego gospodarstwa rolnego. Pasja 
i upór sprawiły, że powoli, aczkolwiek konsekwentnie, zaczęły być realizowane. 

W Y W I A D  K U R I E R A

Robert Adkonis 
w swoim biurze 
w siedzibie firmy 
w Kwakowie. 
To tu zapadały 
i nadal zapadają 
decyzje dotyczą-
ce funkcjonowa-
nia największe-
go producenta 
jaj kurzych na 
terenie wo-
jewództwa 
pomorskiego

Highland czyli „szkockie bydło górskie” jest rasą należącą do grupy krów brytyjskich. 
Można je zobaczyć także w Kwakowie, gdzie hodowane jest w gospodarstwie należą-
cym do rodziny Adkonis

Robert Adkonis kolekcjonuje także figurki kur



10 11KURIER SOŁECKI KURIER SOŁECKI2020 r.2020 r. 

Spotkanie zorganizowa-
ne 16 lipca było okazją do 
dyskusji na temat ewentu-
alnych perspektyw jego no-
wego zagospodarowania, 
tak by zyskał on na atrak-
cyjności i stał się kolejną 
atrakcją naszych pięknych 
terenów.

- Odpowiednia deter-
minacja wszystkich zain-
teresowanych stron po-
zwala z nadzieją patrzeć 
w przyszłość i liczyć na to, 
że przy skutecznym dzia-
łaniu i odrobinie szczęścia 
będziemy mogli przystąpić 
do kolejnych działań – przy-
znaje Wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński. 

Droga Świętego Jakuba 
to jeden z najważniejszych 
szlaków pielgrzymkowych 
w Europie, biegnący od 
państw na wschodzie Euro-
py takich jak Rosja, Białoruś, 
Litwa czy Ukraina przez kra-
je zachodnie Niemcy, Belgię 
i Francję aż do Santiago de 
Compostela. Również przez 

Polskę przebiega Droga św. 
Jakuba zwana Pomorską. 
Prowadzi ona z Gronowa 
na Mazurach, a kończy się 
w Świnoujściu. Składa się 
z siedmiu odcinków. Jed-
nym z odcinków jest szlak 
Słupski liczący niespełna 32 
km i przebiega on z miasta 
Słupsk do miasta Sławno.

Najczęściej uczęszczanym 
przez mieszkańców nasze-
go powiatu odcinkiem Słup-
skiego Szlaku św. Jakuba 
jest odcinek od salonu To-
yoty w Słupsku do miejsco-
wości Zębowo. Ten ponad 6 
km odcinek zlokalizowany 
jest w obrębie administra-
cyjnym trzech samorządów: 
Miasta Słupsk, Gminy Słupsk 
oraz Gminy Kobylnica.

Przedstawiciele każdej 
ze stron zadeklarowali go-
towość do podjęcia wspól-
nych działań – zarówno 
w kwestii prawnych, jak 
i późniejszej aplikacji 
o środki zewnętrzne. 

Ideą akcji, którą przygoto-
wano w Regionalnym Cen-
trum Krwiodawstwa i Krwio-
lecznictwa w Słupsku, jest 
pozyskanie dodatkowych 
jednostek krwi, której rezer-
wy w miesiącach wakacyj-

nych są o wiele mniejsze niż 
w pozostałych miesiącach 
roku.

Do udziału w akcji Gmi-
nę Kobylnica nominowała 
Komenda Miejska Policji 
w Słupsku. 

Liturgii towarzyszyła wy-
jątkowa oprawa muzyczna 
zespołu Góralska Hora. Po 
jej zakończeniu mogliśmy 
wysłuchać występu, które-

go motywem przewodnim 
była właśnie góralska mu-
zyka - tak ceniona przez pa-
pieża Polaka.

Ustanowiony w 1960 r. Medal 
za Długoletnie Pożycie Małżeń-
skie nadawany jest osobom, 
które przeżyły 50 lat w jednym 
związku małżeńskim.

Historia szczęśliwego związ-
ku państwa Skalskich zaczęła 
się w Budowie, niewielkiej miej-
scowości położonej w gminie 
Dębnica Kaszubska. Pochodzą-
cy z Brodnicy pan Benedykt od-

bywał służbę wojskową w jed-
nostce w Grudziądzu, jednak 
ze względu na sytuację gospo-
darczą został oddelegowany do 
pracy w Państwowym Gospo-
darstwie Rolnym w Budowie. 
Tam poznał panią Reginę. Finał 
historii – ślub cywilny i kościel-
ny – miał miejsce w Budowie. 
Dziś mieszkają w Kończewie. 

Rozmawiali o popularnym 
wśród pątników szlaku

Krew na ratunek

Pamięci Jana Pawła II

Małżeństwo na medal

Przedstawiciele Miasta Słupsk, Gminy Słupsk 
i Kobylnica oraz Nadleśnictwa Ustka wzięli 
udział w spotkaniu dotyczącym Drogi Świę-
tego Jakuba w regionie słupskim. 

Gmina Kobylnica wzięła udział w #OddajKrew-
Challenge - akcji promującej honorowe krwio-
dawstwo. Grupa kilku osób stawiła się w Regio-
nalnym Centrum Krwiodawstwa im. Jana Pawła 
II w Słupsku, by ofiarować życiodajny płyn. 

26 czerwca w kościele w Kwakowie odpra-
wiona została uroczysta Msza Święta z oka-
zji 100. rocznicy urodzin Św. Jana Pawła II.

W obecności najbliższej rodziny odbyło się uro-
czyste wręczenie Medali za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie państwu Reginie i Bernardowi Skalskim 
z Kończewa. W imieniu Andrzeja Dudy odznacze-
nia dokonał Wójt Leszek Kuliński. 

Uchwyć piękno na fotografii
Mieszkańcy i sympatycy Pomorza mogą już 
zgłaszać swoje zdjęcia prezentujące najcie-
kawsze krajobrazy naszego regionu. Nagrodą 
dla zwycięzców będą bony na zakup urządzeń 
i akcesoriów fotograficznych o wartości 4-5 tys. 
zł. Konkurs „Pomorskie w kadrze" organizowany 
jest w ramach działań związanych z tzw. audy-
tem krajobrazowym.

Konkurs jest adresowany do 
uczniów szkół podstawowych 
powiatu słupskiego i będzie 
rozpatrywany w kategoriach 
klas 1- 8 (dopuszcza się moż-
liwość udziału dorosłych przy 
wykonaniu i przekazaniu zdjęć).

Przedmiotem konkursu jest 
wyłonienie najciekawszych 
pod względem formy, tematu 
i treści fotografii uwieczniają-
cych powiat słupski (kultura, 
zwyczaje, obrzędy na wsi).

Termin nadsyłania prac mija 
6 lipca 2020 roku. Fotografie 
nadesłane po terminie nie będą 
brane pod uwagę w konkursie. 
Ocena prac przez Jury nastąpi 
do dnia 10 lipca 2020 roku. 

Możesz składać prace w ka-

tegorii:
Krajobraz – Przyroda: zdjęcia 

obiektów i krajobrazów przy-
rodniczych,

Krajobraz – Architektura 
i urbanistyka: zdjęcia obiektów 
i układów architektonicznych,

Krajobraz – Kultura i tradycja 
regionu: zdjęcia dokumentu-
jące działalność kulturalną i jej 
materialne przejawy, a także 
elementy charakterystyczne 
dla tradycyjnych, regionalnych 
form działalności człowieka,

Krajobraz „z lotu ptaka" - 
zdjęcia wykonane z przestrzeni 
powietrznej, w tym za pomocą 
drona.

Źródło: pomorskie.eu

Po części oficjalnej znala-
zła się chwila na rozmowę 
i wspominanie dawnych lat. 
Pan Tadeusz wrócił do Polski 
z Paryża w roku 1945, przez 
długi czas był kierownikiem 

jednej z gorzelni na terenie 
gminy. 

Dziś jest niezwykle pogod-
nym człowiekiem, który chęt-
nie dzieli się swoimi wspo-
mnieniami! 

30 czerwca Tadeusz Mikołajczak obchodził 
swoje 95 urodziny. Do świętowania tego wspa-
niałego jubileuszu przyłączyli się Wójt Gminy 
wraz ze swoim zastępcą, którzy odwiedzili pana 
Tadeusza, by złożyć mu życzenia i przekazać 
kosz podarunkowy. 

Piękny jubileusz!

Więcej zdjęć z wydarzenia można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica

Do 5 tys. zł dotacji na przydo-
mowe instalacje, zatrzymujące 
wody opadowe lub roztopowe, 
będzie można otrzymać z nowe-
go programu priorytetowego 
„Moja Woda”, ogłoszonego przez 
Ministerstwo Klimatu oraz Na-
rodowy Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej.   
Łączny budżet przeznaczony na 
ten cel, czyli łagodzenie skutków 
suszy w Polsce, to 100 mln zł do 
wykorzystania w latach 2020-
2024. Dzięki temu ma powstać 
20 tys. przydomowych instalacji, 
dzięki którym zaoszczędzimy 1 
mln m³ wody rocznie i tym sa-
mym odciążymy sieci wodocią-
gowe i oczyszczalnie ścieków. 
DLA KOGO?  Program skie-

rowany jest do właścicie-
li domów jednorodzinnych. 
ILE?  Do 5 tys. zł dotacji, nie wię-
cej niż 80 proc. kosztów ponie-
sionych po 1 czerwca 2020 r. 
NA CO? Środki mogą być przezna-
czone na zakup, montaż i urucho-
mienie instalacji, takich jak m.in. 
zbiornik retencyjny lub podziem-
ny, oczko wodne, instalacje do 
nawadniania lub innego wykorzy-
stania zatrzymanej wody, pozwa-
lających na zagospodarowanie 
wód opadowych i roztopowych 
na terenie danej nieruchomości. 
Wnioski można składać w WFO-
ŚiGW w Gdańsku od 1 lipca 2020 r. 

Więcej informacji o programie 
na stronach  Ministerstwa Klima-
tu oraz NFOŚiGW.

 W SKRÓCIE

Ogłoszenie
Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Ko-

bylnica oraz „Powiatowa” Spółdziel-
nia Socjalna w Kwakowie organizuje 
spływy kajakowe w ramach projektu 
”Sporty wodne w Gminie Kobylnica”. 
Spływy zostaną zorganizowane 
w dniach:

• 26.07.2020 r. na trasie Gałęźnia Mała - Lubuń
• 23.08.2020 r. na trasie Łysomiczki – Łosino
• 12.09.2020 r. na trasie Lubuń – Słupsk

Regulamin spływu, karta uczestnika spływu 
kajakowego oraz oświadczenie do zapoznania 
się i do pobrania na stronie internetowej Gminy 
Kobylnica. 
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Z uwagi na panującą epidemię Covid- 19 
i związane z tym obostrzenia sanitarne uro-
czystości nie miały charakteru powszechne-
go i ograniczone zostały do złożenia kwiatów 
i zniczy przy Krzyżu Wołyńskim.

Symboliczną wiązankę kwiatów złożyła 
także delegacja Gminy Kobylnica. 

Święto ma na celu upamiętnienie ofiar 
rzezi wołyńskiej i innych mordów dokona-

nych na obywatelach II Rzeczpospolitej przez 
ukraińskich nacjonalistów w czasie II wojny 
światowej. Wspomnienie przypada 11 lipca 
1943 roku, w rocznicę tzw. krwawej niedzieli, 
będącej punktem kulminacyjnym masowych 
eksterminacji polskiej ludności cywilnej na 
Wołyniu przez OUN, UPA, wspieranych przez 
lokalną ludność ukraińską.

W rocznicę strasznych wydarzeń
10 lipca na Starym Cmentarzu odbyły się uroczystości związane z 77. 
rocznicą Ludobójstwa Polaków na Wołyniu i Kresach II RP.

Zarybianie stawu w Reblinie Nowy krzyż we Wrzącej

Widzino wzbogaci się o wyjątkowe miejsce. 
Powstanie Galeria Twórców Ludowych

Testy w szpitalu 

Kolejne wsparcie dla strażaków ochotników

Gmina Kobylnica w okresie od 1 września 2017 do 1 czerwca 2020 roku 
realizowała projekt pn. „Utrzymanie naturalnych ekosystemów retencjo-
nujących wodę w Gminie Kobylnica”. Projekt uzyskał dofinansowanie ze 
środków Unii Europejskiej.

Nowy krzyż to wspólna inicjatywa mieszkańców Wrzącej. Wspomóc je 
można było finansowo i fizycznie, angażując swój czas, zdolności i umiejęt-
ności w wykonywanie konkretnych prac.

Projekt “Sztuka na Poddaszu - Galeria Twórców Ludowych” z dofinan-
sowaniem w ramach działania „Aktywne Sołectwo Pomorskie 2020”. 
Umowę dotyczącą przyznania środków w wysokości 10 tysięcy złotych 
parafowano 23 czerwca. 

W Wojewódzkim Szpitalu Specjalistyczny im. Janusza Korczaka w Słupsku 
od 8 lipca 2020 r. czynny jest punkt konsultacyjno-diagnostyczny. Krew na 
obecność wirusa HIV będzie można zbadać w środy w godz. 15.30-18.30 
oraz w każdą pierwszą sobotę miesiąca w godz. 9.00-15.00. Punkt będzie 
czynny do 10 grudnia.

Sześć jednostek OSP z Gminy Kobylnica otrzymało finansowe wsparcie na unowocześnienie swojego sprzętu. Za pieniądze uzyskane z samorządu woje-
wództwa kupione zostaną nowe ubrania do akcji.

Projekt zakładał utrzymanie naturalnych 
ekosystemów retencjonujących wodę na te-
renie Gminy Kobylnica poprzez wykonanie 
kompleksowych zabiegów renaturyzacyjnych 
6 zbiorników wodnych znajdujących się w Re-
blinie, Runowie Sławieńskim, Zębowie i Syce-
wicach wraz z zagospodarowaniem i uporząd-
kowaniem otoczenia wokół stawu.

W Reblinie po realizacji projektu, kolejnym 
krokiem było zarybienie stawu.

- Ryby transportuje się w plastikowych wo-
reczkach wypełnionych wodą i powietrzem. 
Zanim wpuścimy je do stawu, należy położyć 
woreczek na powierzchni wody, aby doszło do 
wyrównania temperatur. Nie wolno zostawić 
ryb na pełnym słońcu. Po upływie kilkunastu 

minut można już delikatnie otworzyć torebkę, 
a ryby same wypłyną – mówi Grzegorz Jopek, 
członek Stowarzyszenia Aktywni Mieszkańcy 
Gminy Kobylnica. 

Dzięki wsparciu lokalnej społeczności uda-
ło zebrać się duże środki finansowe. W piękne 
niedzielne czerwcowe popołudnie mieszkań-
cy Reblina – Dariusz Lemcio , Mariusz Klawi-
kowski i Jarosław Klawikowski zakupili karpia 
do stawu.

Radość była ogromna. Zainteresowanie wy-
darzeniem - także, czego dowodem jest świet-
na organizacja oraz bardzo duże grono osób, 
które osobiście postarały się, żeby wpuścić 
rybę do wody.

Zebrane fundusze od mieszkańców Wrzą-
cej zostały przeznaczone na sfinansowanie 
prac stolarskich nowego krzyża oraz figurki 
Pana Jezusa. Krzyż wykonała firma Pana Jó-
zefa Kozłowskiego z Tychowa.

Pod krzyżem ułożona została również 
kostka brukowa, która została sfinansowana 
przez Sołtys i Radę Sołecką z nagrody za wie-
niec dożynkowy.

Większość czynności prowadzących do 
tego, aby krzyż mógł stanąć w tym czasie 
i w tym miejscu została wykonana przez 
mieszkańców Annę Janusz – Sołtysa Wrzącej, 
Teresę Naszko, Artura Józwa – członka Rady 
Sołeckiej, Kacpra Józwa, Karolinę Józwa oraz 
Piotra Janusz.

Demontaż dotychczasowego krzyża, który 
stał od 2002 roku to także zasługa Józefa Ko-
złowskiego z Tychowa.

Powstanie Galerii Twórców 
Ludowych jest kontynuacją 
wcześniejszej inwestycji realizo-
wanej przez Gminę Kobylnica, 
jaką była termomodernizacja 
budynku świetlicy wiejskiej 
w Widzinie. Jednak tym ra-
zem samorząd postawił sobie 
za cel stworzenie miejsca do 
organizacji warsztatów, zajęć 
edukacyjnych, spotkań, pracy 
twórczej, integracji kulturowej 
i kulturalnej mieszkańców Gmi-
ny Kobylnica. 

- Powstanie miejsce służące 
ekspozycji i promocji lokalnej 
sztuki i jej twórców. Wzbogaci 
nie tylko ofertę kulturalną, ale 
również zapewni alternatywny 
sposobów spędzania wolnego 
czasu poza domem, w gronie 
sąsiadów, współmieszkańców – 
podkreśla Leszek Kuliński, Wójt 
Gminy Kobylnica.

Realizacja projektu jest od-
powiedzią na potrzeby zgłoszo-

ne przez społeczność lokalną. 
- Powstanie Galerii wypełni 

lukę w ofercie kulturalnej Gmi-
ny, gdyż dotąd na jej terenie 
nie istniała placówka o po-
dobnym charakterze i funkcji. 
Będzie to przedsięwzięcie, 
dzięki któremu lokalni twórcy 
i artyści zyskają miejsce do eks-
pozycji swoich prac, twórczo-
ści artystycznej oraz wymiany 
doświadczeń i technik pracy 
w lokalnym środowisku twór-
ców ludowych – przyznaje Elż-
bieta Gryko, dyrektor Gminne-

go Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy. 

Środki pozyskane z progra-
mu „Aktywnego Sołectwa Po-
morskiego 2020” pozwolą na 
zakup systemów galeryjnych 
i wystawienniczych oraz zakup 
dedykowanego oświetlenia 
wraz z montażem. Prace pole-
gające rewitalizacji i adaptacji 
poddasza w zmodernizowa-
nym budynku świetlicy wiej-
skiej w Widzinie powinny ru-
szyć w październiku i potrwać 
około miesiąc.

Punkt konsultacyjno-diagno-
styczny (PKD) znajduje się w bu-
dynku byłej pralni szpitala, przy 
ul. Hubalczyków 1 (gabinet nr 
108). Na funkcjonowanie PKD, 
w ramach konkursu, samorząd 
województwa pomorskiego 
przeznaczył 60 tys. zł Dzięki 
wsparciu SWP w latach 2012-
2019 w Słupsku zostały przeba-
dane 4753 osoby, u 18 wykryto 
zakażenie wirusem HIV.

 Pacjent jest anonimo-
wy

Dla pacjentów ważne jest 
to, że badanie można wykonać 
bezpłatnie, bez skierowania 
i anonimowo. W PKD można też 
porozmawiać z doradcą, który 
pomoże ustalić, czy rzeczywi-
ście wystąpiło ryzyko zakażenia 
i czy potrzebne jest badanie. 
Doradca odpowie na pytania 
dotyczące HIV i AIDS oraz in-
nych chorób przenoszonych 
drogą płciową oraz bezpiecz-
nych zachowaniach seksual-
nych. 

  Co trzeba wiedzieć 
o HIV/AIDS?

Zakażenie HIV oznacza, że 
w organizmie człowieka znajdu-
je się wirus nabytego niedobo-
ru (upośledzenia) odporności. 
Wirus mnoży się i niszczy układ 
odpornościowy zakażonej oso-
by, który po pewnym czasie 
przestaje chronić organizm 
przed chorobami. Zakażenie 
HIV nie daje charakterystycz-
nych objawów. Jeśli nie zrobi się 
testu diagnostycznego, można 
nawet przez 10-12 lat nie wie-
dzieć o zakażeniu. Osoba, która 
nie wie, że żyje z HIV może za-
każać innych. Nieleczone zaka-
żenie HIV prowadzi do rozwoju 
AIDS, czyli zespołu nabytego 
niedoboru (upośledzenia) od-
porności. Zalicza się do niego 
różnego rodzaju infekcje i typy 

nowotworów. To końcowy etap 
nieleczonego zakażenia HIV. 
Osoby, które wiedzą o zakaże-
niu, bo zrobiły badania, objęte 
są nowoczesną terapią antyre-
trowirusową, która zapobiega 
wystąpieniu AIDS. 

 Kto może się zarazić?
Choroba dotyczy każdego, 

bez względu na wiek, wykształ-
cenie, wykonywany zawód czy 
orientację seksualną. Istnieją 
tylko 3 drogi przenoszenia HIV: 
przez kontakty seksualne, przez 
zakażoną HIV krew i z zakażo-
nej matki na jej dziecko. HIV 
poza organizmem szybko ginie. 
Niszczą go wszelkie środki de-
zynfekcyjne, także woda z my-
dłem. Mieszkanie pod jednym 
dachem z osobą zakażoną HIV 
nie stwarza ryzyka przeniesie-
nia zakażenia, pod warunkiem 
przestrzegania podstawowych 
zasad higieny. Nie ma ryzyka 
zakażenia HIV przy korzystaniu 
ze wspólnych naczyń, wspólnej 
łazienki czy ubikacji, podczas 
pływania w basenie itp. HIV to 
ludzki wirus upośledzenia od-
porności, więc nie można się 
nim zarazić od psów, kotów lub 
innych zwierząt (komary nie 
przenoszą HIV). Wczesne wy-
krycie zakażenia HIV i właściwe 
stosowanie leków antyretrowi-
rusowych pozwala na przedłu-
żenie życia osoby zakażonej HIV 
aż do późnej starości i natural-
nej śmierci.

  Ilu jest chorych, a ilu 
zarażonych?

Na świecie z HIV żyje prawie 
37 mln osób. W Polsce codzien-
nie trzy osoby zakażają się wi-
rusem HIV. Zgodnie z danymi 
Narodowego Instytutu Zdrowia 
Publicznego – Państwowe-
go Zakładu Higieny, w 2018 
r. w Polsce wykryto 1 351 no-
wych zakażeń HIV, z czego 

w województwie pomorskim 
69 (podobnie jak w roku 2017 
r., kiedy wykryto 70 nowych 
zakażeń). Do  zdecydowanej 
większości z nich dochodzi 
w Polsce poprzez kontakty sek-
sualne. Mimo że wciąż za mało 
osób decyduje się na zrobienie 
badania, to z roku na rok liczba 
wykonanych testów jest coraz 
większa. Problem HIV najczę-
ściej dotyka przede wszystkim 
tych, którzy nie zawsze pamię-
tają o podstawach profilaktyki. 
Według danych organizacji po-
zarządowych od 50 do 70 pro-
cent seropozytywnych Polaków 
nie zdaje sobie sprawy, że jest 
nosicielem wirusa HIV. Jest to 
największy odsetek w Unii Euro-
pejskiej, 60 procent zakażonych 
w Polsce, to osoby w wieku 25-
48 lat.

Test w kierunku HIV/ AIDS 
powinien wykonać każdy, 
kto:

• kiedykolwiek miał kontakt 
seksualny,

• podczas kontaktów seksu-
alnych nie stosował prezer-
watyw,

• miał wielu partnerów/part-
nerek seksualnych,

• przebył którąkolwiek z cho-
rób przenoszonych drogą 
płciową,

• przyjmował narkotyki 
w iniekcjach (wstrzyknię-
ciach) i używał do tego 
sprzętu, z którego korzystały 
inne osoby,

• wykonywał np. tatuaż lub 
założenie kolczyków przy 
użyciu niedostatecznie wy-
sterylizowanego sprzętu,

• stracił kiedykolwiek kontrolę 
nad swoim zachowaniem 
(pod wpływem alkoholu, 
narkotyków lub innych środ-
ków zmieniających świado-
mość

Źródło: WSS Słupsk

Wsparcie, jakie otrzymały 
jednostki ochotniczych straży 
pożarnych, jest efektem uchwały 
Sejmiku Województwa Pomor-
skiego. Co ważne, pieniądze 
pochodzą ze środków własnych 
województwa. Uroczyste prze-
kazanie przedstawicielom 54 
jednostek OSP symbolicznych 

czeków miało miejsce 9 lipca 
w Redzie.

– Niecały miesiąc temu radni 
województwa jednogłośnie za-
decydowali o przekazaniu 500 
tys. zł jednostkom OSP z całego 
województwa – poinformował 
Mieczysław Struk, marszałek wo-
jewództwa pomorskiego. – To 

zresztą taka nasza pomorska tra-
dycja. Corocznie wspieramy stra-
żaków ochotników. Ta dotacja to 
również nasze podziękowanie za 
ofiarną służbę, ratowanie mienia 
i życia mieszkańców regionu – 
mówił marszałek.

Dzięki wsparciu strażacy z Kru-
szyny, Lubunia, Lulemina, Sie-

rakowa, Sycewic i Wrzącej będą 
mogli unowocześnić sprzęt. Ku-
pione będą między innymi nowe 
ubrania do akcji. Sprzęt zużywa 
się szybko, nowe mundury czy 
buty będą miały lepszą odpor-
ność na temperaturę.

9 lipca dofinansowanie ode-
brali przedstawiciele jednostek 

z trzech powiatów: puckiego, 
słupskiego i wejherowskiego. 
Wcześniej, 6 lipca czeki otrzy-
mały jednostki z powiatów: 
kartuskiego, kościerskiego, 
gdańskiego, kwidzyńskiego, 
malborskiego, nowodworskiego 
oraz z Gdańska i Sopotu. Na-
tomiast 7 lipca wicemarszałek 

Leszek Bonna przekazał dofinan-
sowanie jednostkom z powia-
tów: bytowskiego, chojnickiego, 
człuchowskiego, starogardzkie-
go i tczewskiego. Łącznie w lipcu 
samorząd województwa pomor-
skiego przekazał pół miliona zło-
tych dla 222 jednostek OSP.

Wyższe kryterium do-
chodowe, a także wprowa-
dzenie zasady „złotówka 
za złotówkę” przy ustala-
niu prawa do świadczeń 
– to najważniejsze zmiany 
w funduszu alimentacyj-
nym, które przyjęto w roz-
szerzonej tarczy antykryzy-
sowej. 

Kryterium dochodowe 
w górę
Świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego przysłu-
gują, jeżeli dochód rodziny 
w przeliczeniu na osobę 
w rodzinie nie przekracza 

kwoty 900 zł. Dochód wy-
liczany zgodnie z ustawą 
o świadczeniach rodzinnych.

 W przypadku gdy do-
chód rodziny w przelicze-
niu na osobę w rodzinie 
przekracza kwotę 900 zł 
o kwotę nie wyższą niż 
kwota świadczenia z fundu-
szu alimentacyjnego (przy-
sługującego danej osobie 
uprawnionej w okresie 
świadczeniowym, na któ-
ry jest ustalane prawo 
do tego świadczenia), 
świadczenie z funduszu 
alimentacyjnego przysłu-
guje w wysokości różnicy 

między kwotą świadczenia 
z funduszu alimentacyjne-
go przysługującego danej 
osobie uprawnionej a kwo-
tą, o którą został prze-
kroczony dochód rodziny 
w przeliczeniu na osobę 
w rodzinie. 

Zasada „złotówka 
za złotówkę”
Mechanizm ten zakłada, 

że przekroczenie progu 
dochodowego uprawnia-
jącego do świadczeń z fun-
duszu alimentacyjnego, 
tj. kwoty 900 zł miesięcz-
nie na osobę w rodzinie 

np.  o  300 zł nie będzie 
skutkować automatycz-
nie utratą prawa do tych 
świadczeń. Świadczenie 
będzie wówczas przysługi-
wać w wysokości pomniej-
szonej o kwotę przekrocze-
nia kryterium.

Świadczenia z funduszu 
alimentacyjnego przysłu-
gują w wysokości ustalo-
nych alimentów, jednakże 
nie wyższej niż 500 zł mie-
sięcznie. Minimalna kwo-
ta świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego przysłu-
gująca z zastosowaniem 
mechanizmu „złotówka za 

złotówkę” wynosić będzie 
100 zł. W związku z tym 
rodzice i inne uprawione 
osoby otrzymujący świad-
czenie, po przekroczeniu 
ustawowego kryterium 
dochodu, nie utracą prawa 
do świadczeń i będą mogły 
je nadal otrzymywać, ale 
w odpowiednio niższej wy-
sokości. 

 Wyjątek: w przypadku, 
gdy wysokość świadczenia 
z funduszu alimentacyjne-
go przysługującego danej 
osobie uprawnionej jest 
niższa niż 100 zł, świadcze-
nie to nie przysługuje. 

Powyższe rozwiąza-
nia będą obowiązywać 
przy ustalaniu prawa do 
świadczeń z funduszu ali-
mentacyjnego na okres 
świadczeniowy 2020/2021 
rozpoczynający się 01 paź-
dziernika 2020 r., gdzie 
wnioski w formie elektro-
nicznej można będzie skła-
dać od 01 lipca br. m. in. 
za pośrednictwem Portalu 
Informacyjno-Usługowego 
Emp@tia oraz w formie pa-
pierowej od 01 sierpnia br.

Więcej informacji na 
stronie internetowej www.
opskobylnica.pl

Zmiany w funduszu alimentacyjnym od 01.10.2020 r.



14 15KURIER SOŁECKI KURIER SOŁECKI2020 r.2020 r. 

Baran 
21.03-20.04
Prognoza taro-
ta: qz/xx/5d
Uwierz w swoje 
możliwości i za-

cznij poszerzać swoją wiedzę 
w dziedzinach, które ciągle 
cię pasjonują. W niedalekiej 
przyszłości okaże się pomocna 
w swojej karierze zawodowej. 
W tym miesiącu możesz nawią-
zać parę ciekawych kontaktów, 
które zaowocują pozytywnymi 
zmianami. Jeżeli planujesz in-
westycje to zaplanuj je na dru-
gą połowę sierpnia. Wówczas 
będziesz mieć wsparcie, Dzięki 
i konsekwencji i wysiłkowi wło-
żonemu w realizację projektu 
będziesz czerpać korzyści fi-
nansowe, otrzymasz awans. Los 
sprawi, że będziesz musiał wy-
konać bardzo ważny ruch doty-
czący twoich bliskich w rezul-
tacie będzie to z korzyścią dla 
wszystkich. Sprawy uczuciowe 
mogą się skomplikować w nie-
których parach może wystąpić 
kryzys. Sierpień to data zmiany 
życiowego kursu, konieczne 
będą ważne decyzje, które po-
zwolą ruszyć do przodu. Rada: 
zacznij żyć pełnią życia.

Byk 
21.04 – 21.05
Prognoza tarota: 
5b/as.m/xi/
W sierpniu bę-

dziesz przyciągać różnych ludzi 
wśród nich pojawić się może 
fałszywy przyjaciel. Ktoś z prze-
szłości. Miej oczy i uszy szeroko 
otwarte a twoja intuicja rozpo-
zna oszusta. W pracy postaw 
na grę zespołową i działaj ela-
stycznie a sukces pojawi się 
dość szybko. Finanse okażą się 
stabilne w sierpniu możliwy 
jest remont w domu. Mądrze 
zarządzaj finansami aby pienią-
dze nie uciekały ci z konta nie 
wiadomo kiedy i na co. Praw-
dopodobne, że trzeba będzie 
pozałatwiać sprawy urzędowe, 
których nie można odłożyć na 
później. W sierpniu w sprawach 
sercowych może  być napięta 
sytuacja i dużo emocji do roz-
wiązania konfliktu konieczne 
będą czyste rozmowy oczysz-
czające atmosferę. Rada: nie 
chowaj głowy w piasek. Wyjdź 
do ludzi. Otwórz się na świat. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Prognoza taro-
ta: asd/xv/4k
Sierpień to 
doskonały dla 

ciebie czas na podejmowanie 
decyzji i dokonywanie zmian 
w wielu sferach twego życia 
mogą nastąpić pozytywne 
zmiany. Jeśli je wcześniej za-
inicjujesz dzięki twoim zdol-
nościom kariera zawodowa 

będzie rozwijać się w pożąda-
nym kierunku, pomocne w tym 
będzie perfekcyjne planowanie 
i dobre zarządzanie czasem. 
Teraz to jest dobry czas na 
przeanalizowanie dotychcza-
sowych relacji, wiele rzeczy 
zobaczysz takimi, jakimi są na-
prawdę i na zawsze zakończysz 
te znajomości, które nie mają 
przyszłości. Jeśli jesteś singlem 
masz szansę na nową relację 
wiosną w drugiej połowie mie-
siąca. Rada: pamiętaj, że życz-
liwością możesz zjednać sobie 
ludzi.

Rak 
22.06-22.07
Prognoza tarota: 
/XIX/PM/XVIII/
Jest to czas, 

w którym nie możesz działać 
z pośpiechem. Kontroluj swoje 
wypowiedzi by przypadkiem 
kogoś nie urazić lub nie za-
blokować szansy na sukces. 
Sytuacja w pracy będzie sta-
bilna a sierpień to doskonały 
czas na zasłużony wypoczynek 
po intensywnej pracy. W sfe-
rze finansowej zanosi się na 
stabilizację, w domu staraj się 
zręcznie rozwiązywać pojawia-
jące się problemy u nie pozwól 
emocjom zakłócić harmonii 
w rodzinie. Spotkania z przy-
jaciółmi i rodziną poprawią 
atmosferę i wszystkim będą 
sprawiać wielką przyjemność. 
Dobry los obdarzy cię nieod-
partym wdziękiem a teraz jest 
wymarzony czas na wyznania 
miłości, oświadczyny i to też 
wspaniała okazja do pogłębie-
nia relacji w stałych związkach 
partnerskich. Rada: prawda 
niekiedy bywa trudna do przy-
jęcia, ale dzięki niej istnieje roz-

wój. 

Lew 
23.07-23.08
Prognoza tarota: 
/8d/XIII/rd/
W sierpniu mo-

żesz zdobyć uznanie i podziw 
oraz tracić zupełnie głowę do 
interesującej osoby. Los obda-
rzył cię optymizmem, odwagą 
i siłą przekonywania, dzięki 
którym będziesz mógł zrealizo-
wać swój nowy projekt. Dzięki 
kompromisowi uzyskasz więcej 
niż upierając się przy swoim 
zdaniu, masz szansę na rozwój 
kariery zawodowej. Wszelkie 
inwestycje możesz rozpocząć 
po 24 sierpnia w ważnej dla cie-
bie sprawie podejmiesz ryzyko, 
w wyniku którego popełnisz 
błąd, ale szczęście ci dopisze 
i wszystko obróci się na twoją 
korzyść. Teraz masz szansę, że 
miłość zapuka do drzwi. ale 
najpierw powinieneś oczyścić 
je po poprzednim związku, aby 
mogło udać w nowym. Będąc 
w stałym związku nie kuś losu 

zdradą abyś później nie żałował 
tego, co straciłeś. Rada: strzeż 
się tendencji do zdrady.

Panna 
24.08 – 23.09
Prognoza taro-
ta: 8k/2b/4b
Jeżeli w sierp-
niu chcesz swo-

je zamierzenia doprowadzić do 
końca powinieneś w szczegó-
łach je zaplanować aby nie za-
brakło ci czasu energii i pienię-
dzy. Potrzebujesz rzeczowego 
i realistycznego podejścia do 
tego przedsięwzięcia. W pracy 
los będzie ci sprzyjać więc mo-
żesz zabiegać o awans, uda ci 
się pokonać wszelkie przeszko-
dy i w ten sposób udowodnić 
swoje kompetencje. Finanse te-
raz będą stabilne, powinieneś 
zacieśniać więzi rodzinne zrób 
wszystko by odwiedzić rodzi-
nę, która stęskniła się za tobą. 
W sierpniu intuicja pomoże ci 
ją zweryfikować twoje miłosne 
relacje. Wreszcie zrozumiesz, 
z kim możesz stworzyć parę, 
kogo należy skreślić w stałym 
związku. Będzie spokój i stabi-
lizacja natomiast single będą 
miały okazję na nowe znajomo-
ści i romantyczne spotkania. 
Rada: szmaragd pomoże ci zre-
alizować plany i zamierzenia. 

Waga 
24.09-23.10
Prognoza taro-
ta: / kb/7b/qb
W sierpniu skup 
się na kończe-

niu ważnych zadań. Pomogą Ci 
w tym przychylne urzędy i in-
stytucje finansowe, doskonały 
czas na diametralną zmianę 
swojego świata i wzięcie od-
powiedzialności za swoje życie. 
W pracy będziesz doskonale 
sobie radzić, nie pozwolisz by 
cię obarczano zbyt wieloma 
obowiązkami. W sferze finanso-
wej zachowaj umiar w spełnia-
niu swoich kaprysów aby nie 
naruszyć stabilności konta i je-
żeli planujesz remont domu to 
przed zatrudnieniem fachowca 
sprawdź jego kompetencje za-
wodowe byś nie został nabity 
w butelkę. Skup się na rodzi-
nie, dbaj o nią, popraw relacje 
między domownikami. Spraw 
aby w domu było harmonij-
nie i radośnie a rodzina to do-
ceni i okaże ci wdzięczność. 
W związku spokój i harmonia, 
również wiele romantycznych 
chwil. Singiel teraz może spo-
tkać swoją drugą połówkę. 
Rada: unikaj złych ludzi nie daj 
się im wykorzystać.

Skorpion
24.09 – 23.10
Prognoza taro-
ta: /kb/7b/qb
W sierpniu 

zbierz się na odwagę i otwórz 
się na nowe możliwości z kon-
sekwencją pokonuj pojawia-
jące się przeszkody a wkrótce 
twoja odwaga zostanie nagro-
dzona. W pracy bądź sumienny 
i postaw na współpracę wów-
czas poradzisz sobie z najtrud-
niejszymi zadaniami, kieruj 
się intuicją, uwierz w swoje 
możliwości bo jesteś na dobrej 
drodze prowadzącej do celu. 
W sferze finansowej zachowaj 
umiar i przemyśl każdy wyda-
tek by zachować równowagę 
finansową. Miej na uwadze, że 
każdy czyn pociąga za sobą 
nieodwracalne konsekwen-
cje. W domu postępuj tak by 
domownicy nie mieli poczu-
cia ograniczeń i nadkontroli. 
Spraw aby wasze relacje były 
pełne miłości, harmonii. W two-
im związku mogą pojawić się 
różnice zdań. Na szczęście 
burza oczyści atmosferę. Nie 
ukrywaj swoich uczuć, sierpień 
to świetny czas na ujawnienie 
prawdziwych uczuć, nie zwle-
kaj zbyt długo bo będzie za 
późno. Rada: słowa mogą le-
czyć ale też ranić. 

Strzelec 
23.11 – 21.12
Prognoza 
tarot: 
1m/10d/9b
W sierp-

niu los będzie ci sprzyjać. 
Otwórz się na nową rzeczy-
wistość, w pierwszej poło-
wie miesiąca należy zaak-
ceptować niespodziewane 
zmiany, pozostań wiernym 
własnym zasadom i nie na-
ruszaj ogólnych wartości 
etycznych. Z powodu prze-
męczenia możesz w pracy 
popełnić błąd, który nie 
przyniesie większych strat 
materialnych ale możesz 
stracić w oczach szefa. 
Niemiłe odczucia złagodzi 
wsparcie bliskich. Dzięki 
nowym kontaktom zawodo-
wym powstanie grupa osób, 
która wspólnie będzie re-
alizować nowy dochodowy 
projekt. Sierpień to najlep-
szy czas na odpoczynek dla 
całej rodziny. Zaplanuj  ak-
tywny wypoczynek w gó-
rach, nad wodą, tam gdzie 
można uprawiać różne spor-
ty. Wspólny wypoczynek 
wzmocni wasze rodzinne 
relacje i przyniesie wiele 
radości i miłości. W stałym 
związku panować będzie 
promienna atmosfera pełna 
miłości i czułości i blisko-
ści. Samotny strzelec będzie 
cieszyć się dużym powo-
dzeniem u płci przeciwnej 
i wszystko może się zdarzyć 
nawet wielkie uczucie. Rada: 
promiennością i radością 
przyciągniesz życzliwych.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Prognoza taro-
ta:2m/9d/10b/
W sierpniu 
zadbaj o swo-

je potrzeby duchowe, relaks 
i kontakty ze sztuką, literaturą 
i muzyką. Przez los zostaniesz 
obdarzony optymizmem i wia-
rą w pomyślność wszelkich po-
czynań. Korzystaj ze swojej 
pasji i motywacji do podejmo-
wania nowych wyzwań oraz 
poszukiwania nowych ścieżek 
rozwoju osobistego i zawodo-
wego. Sierpień jest dla ciebie 
idealnym czasem na robienie 
kariery. Masz szansę zabłysnąć 
i osiągnąć cel, którego pra-
gniesz. Pokaż światu swoje atu-
ty, których ci nie brakuje - swo-
ją kreatywność i nowe pomysły, 
możesz być pewien że zostaną 
zauważone i docenione. W sfe-
rze finansowej unikaj wydat-
ków dokonywanych pod wpły-
wem emocji wówczas budżet 
będzie zrównoważony. Upo-
rządkowanie chaosu w domu 
poprawi samopoczucie i przy-
niesie ulgę, spróbuj pogonić 
się od uczuć, które są dla cie-
bie wewnętrznym więzieniem. 
Miałeś wymarzony związek, ła-
two nie będzie ale spróbuj rato-
wać sytuację. Konieczna będzie 
odwaga do podjęcia poważnej 
trudnej decyzji. Determinacja 
wiele może. Przestań wreszcie 
wstydzić się okazywania uczuć. 
Rada: Uświadom sobie swoje 
mocne strony a sukcesy odno-
sić będziesz na każdym kroku. 
Małe i duże. 

Wodnik 
21.01 – 18.02
Prognoza 
tarota: 
/7m/IX/7k/
Wszystko za 

co się weźmiesz w tym mie-
siącu będzie się pomyślnie 
realizowało. Warunkiem 
jest zachowanie ostrożno-
ści i zdrowy rozsądek. Ze 
wszystkimi pojawiającymi 
się problemami doskonale 
sobie poradzisz, możesz też 
liczyć na wsparcie ukochanej 
osoby lub przyjaciela. Pojawi 
się możliwość zrealizowa-
nia nowego projektu, który 
poprawi znacznie twoją sy-
tuację finansową - mądrze 
dobieraj współpracowników 
bo nie wszyscy chętni będą 
odpowiedni do tego zadania. 
Może pojawić się problem, 
który należy szybko rozwią-
zać. Pomoże ci w tym uru-
chomienie twojej wyobraźni 
i kreatywności i wykorzysta-
nie nowego pomysłu. Rezul-
tat okaże się pomyślny. Teraz 
w pierwszej kolejności skup 
się na swojej rodzinie i domu. 
Praca zawodowa powinna 

być na jego dalszym planie 
bo rodzina jest najważniej-
sza. Twoja rodzina powinna 
poczuć się zaopiekowana 
i kochana aby mogły popra-
wić się wasze relacje. Istnieje 
taka możliwość, że o miłość 
przyjdzie ci powalczyć wów-
czas zrozumiesz, że kariera 
wcale nie jest najważniej-
sza. Zadbaj o miłość, bogac-
two uczuć sprawi w waszym 
związku zagości radość, 
wdzięczność. Rada: postaw 
na elastyczność, nie twórz 
teraz sztywnych planów na 
przyszłość

Ryby 
19.02 – 20.03
Prognoza tarota: 
XVI/rk/4m 
W sierpniu zdo-
łasz przekonać 

wiele osób do swoich racji ale 
uważaj by nie obiecać komuś 
zbyt wiele. Dobra kondycja 
fizyczna i psychiczna pozwo-
li ci zrealizować swoje plany 
osobiste i zawodowe. Teraz 
mocno zaangażujesz się za-
wodowo i społecznie. Przy-
niesie ci to mnóstwo satysfak-
cji, masz szansę przyciągnąć 
uwagę osoby wpływowej co 
umożliwi ci rozwój kariery 
zawodowej. Zaufanie  zdziała 
cuda w tym miesiącu, twoja 
sytuacja finansowa pozosta-
nie bez zmian. Dzięki intuicji 
znajdziesz rozwiązanie pro-
blemów rodzinnych i domo-
wych. Te doświadczenia wie-
le  cię nauczą co pozytywnie 
wpłynie na twój rozwój oso-
bisty. W sierpniu miłość doda 
ci skrzydeł i wszystko stanie 
się możliwe. Samotna ryba 
ma szansę na poznanie kogoś 
kto myśli i czuje podobnie jak 
ona. Pełna harmonia jest za-
gwarantowana. Rada: zmień 
niepewność na przekonanie 
o własnej wartości, sukces 
murowany. 

Znaczenie symboli:

b- buław
k-kielich
m-miecze
d-denary
p-paź
r-rycerz
q-królowa
k-król
arkana wielkie:
IX-pustelnik,XI-moc,XIII-trans-
formacja,XIV-równowaga,XV-d
iabeł,XVI-wieża,XVIII-księżyc,XI
X-słońce,XX-sąd bozy

HOROSKOP
 na sierpień 2020

Przygotowała Tarocistka 

Anitar, 
tel. 507 642 011

Do głównych celów Stowarzyszenia należy 
działalność informacyjna, promocyjna i lob-
bingowa.

Stowarzyszenie “Pomorskie w Unii Euro-
pejskiej”, utworzone w 2004 roku, jest for-
mą partnerstwa regionalnego samorządów, 
uczelni oraz innych instytucji działających 
na rzecz wszechstronnego i efektywnego 
rozwoju Województwa Pomorskiego oraz 
kreowania jego pozytywnego wizerunku za-
równo w Polsce jak i całej Europie. Pracami 
zarządu kieruje Marszałek Mieczysław Struk.

Stowarzyszenie realizuje swoje zadania za 
pomocą Biura Regionalnego Województwa 
Pomorskiego w Brukseli oraz Biura Miejsco-

wego w Gdańsku. Powołanie tych instytucji 
jest odpowiedzią na coraz większe znaczenie 
polityk regionalnych w Unii Europejskiej i po-
trzebę bezpośredniego nawiązywania kon-
taktów na arenie europejskiej.

Rafał Kuligowski sprawami europejskimi 
zajmuje się od 16 lat: 4 lata temu został po-
wołany na eksperta przez dyrektora Przed-
stawicielstwa Komisji Europejskiej w Polsce, 
a także jest wykładowcą akademickim spe-
cjalizującym się w prawie międzynarodo-
wym i europejskim. Uczestniczył w licznych 
konferencjach i stażach międzynarodowych. 
Funkcję zastępcy Wójta Gminy Kobylnica ob-
jął październiku 2019 roku.

- Takie stanowisko radnych odbieram jako do-
strzeżenie potencjału, jaki drzemie w kierowa-
nym przeze mnie zespole, jak również aprobatę 
dla działań podejmowanych przez nas w cza-
sie minionego roku. Sam 2019 rok uważam za 
udany. Myślę, że przyniósł wiele pozytywnych 
zmian i rozwiązań w różnych dziedzinach życia 
naszych mieszkańców – przekonywał Leszek 

Kuliński. 
Wójt Gminy Kobylnica zwrócił też uwagę, że 

za sukcesem stoi wytrwałość, determinacja, za-
angażowanie oraz wiedza całego zespołu ludzi, 
którym kieruje i aprobata radnych, z którymi 
zawsze stara się podejmować właściwe decyzje.

Ostatecznie za udzieleniem Wójtowi absolu-
torium zagłosowało 14 radnych. 

Rafał Kuligowski wybrany do 
zarządu „Pomorskie w UE”

Absolutorium dla wójta

Rafał Kuligowski, zastępca Wójta Gminy Kobylnica, został powołany 
do Zarządu Stowarzyszenia „Pomorskie w Unii Europejskiej”. Decyzja 
zapadła w czasie Walnego Zebrania Członków Stowarzyszenia, które 
odbyło się 24 czerwca.

25 czerwca, podczas XXIV sesji Rady Gminy Kobylnica, radni zdecydowali o udzieleniu absolu-
torium Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu. Głosowanie poprzedzono rozpatrzeniem sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za ubiegły rok.

Centrum Zagórek wypiękniało
W lipcu dobiegły końca prace w centrum Zagórek. W związku z całkowitą 
degradacją zbiornika retencjonującego wody opadowe z obrębu miej-
scowości Zagórki Gmina Kobylnica przystąpiła do jego przebudowy oraz 
renaturyzacji. Uroczyste otwarcie kompleksu miało miejsce 25 lipca. 

Wartość inwestycji wynosi 553 500,00 zł, 
z czego 171 509,00 zł to dofinansowania ze 
środków Europejskiego Funduszu Rolnego na 
rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020.

Zamierzone działania renowacyjne ukierun-
kowane były na poprawę warunków technicz-
nych obiektu retencjonującego wodę a także 
na przebudowę urządzeń odwadniających 
- rurociągów, studzienek zbiorczych, mnicha 
przelewowego. Inwestycja obejmuje także wy-
konanie nowego zagospodarowaniu terenu 
znajdującego się w obrębie samego zbiornika. 
Budowana na tym terenie nowa infrastruktura 
rekreacyjna ma na celu również zmianę wize-
runku centralnie położonego terenu miejsco-
wości Zagórki oraz zapewnienie mieszkańcom 
miejsca do spotkań, aktywnego spędzania cza-
su wolnego oraz miejsca do zabaw dla dzieci.

To kolejne zadanie inwestycyjne realizowa-
ne w ostatnim czasie w miejscowości Zagórki. 
W latach 2017-2018 wybudowano tu lokalny 
system zbierania i oczyszczania ścieków oraz 
przebudowano urządzenia wodociągowe, na-
tomiast w 2020 roku zmodernizowano istnie-
jące oświetlenie poprzez montaż 12 punktów 
oświetleniowych typu LED.

Wcześniej za kwotę ok. 1,3 mln zł w Gmi-
nie Kobylnica zakończono rewitalizację prze-
strzeni publicznej w Runowie Sławieńskim, 
Reblinie, Zębowie i Sycewicach poprzez za-
gospodarowanie terenów wokół zbiorników 
wodnych wraz z ich renaturyzacją. Gmina 
pozyskała na realizację tego zadania dofinan-
sowanie ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regional-
nego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014 – 2020 w wysokości 
70 % kosztów kwalifikowanych. 

Poznaliśmy laureatów dwóch konkursów 
organizowanych w ostatnim czasie przez 
Gminne Centrum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy. 

Konkurs plastyczny "Dzień Dziecka - 
Mój wymarzony prezent”
I MIEJSCE 
Zuzanna Olejniczak z Biesowic
II MIEJSCE 
Otylia Kwiecień z Kobylnicy
III MIEJSCE (ex aequo) 

Wiktoria Bojarska - Tur z Kruszyny 
oraz Maja Jaskulska z Kwakowa 

Konkurs Muzyczny 
"30-lecie Samorządności"
I MIEJSCE 
Anna Poźlewicz "Raj"
II MIEJSCE 
Robert Sakowicz "Rzeka nie wierzy"
III MIEJSCE 
Grzegorz Chwieduk "Nasze miejsce"

 W SKRÓCIE

Tak zmieniał się krajobraz centrum Zagórek na przestrzeni ostatnich tygodni
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XI Nocny Turniej Piłki Nożnej 
odbędzie się 8 sierpnia

Zbiórka drużyn o godz. 18:00. Start rozgrywek 
o godz. 19:00. Drużyny walczyć będą o Puchar 
wójta Gminy Kobylnica oraz o Puchar Przechodni 
ufundowany przez Sołectwo Kwakowo.

Do turnieju zgłosić może się maksymalnie 
12 drużyn. Wpisowe za udział w turnieju wy-
nosi 50 zł. Zgłoszenia należy kierować do koń-
ca lipca 2020r. do Dariusza Żygłowicza, tel: 509 
024 634, e-mail:dariuszzyglowicz@gmail.com 
oraz do Damiana Pyza, tel: 508 679 309, e-ma-
il: damianpyza@gmail.com.

Drużyny, które zdobędą trzy czołowe miejsca 
otrzymają puchary, nagrody, najlepszy bramkarz 
i najlepszy strzelec statuetki. Wszyscy uczestnicy 
otrzymają ciepły posiłek, wodę. Szczegóły tur-
nieju opisane zostały w regulaminie.

Kondycja na medal
Słupszczanka Małgorzata Pazda-Pozorska z re-

kordem Polski w biegu dwunastogodzinnym. 
Biegaczka pokonała dystans 143 km i 491 m. 

Debiutowała w tej rywalizacji.  Na starcie biegu 
w Rudzie Śląskiej stanęło 68 zawodników i za-
wodniczek.

Impreza była zorganizowana po raz 22. Mał-
gorzata Pazda-Pozorska to między innymi rekor-
dzistka Polski w biegu na 100 km.

Liczyło się celne oko
60 zawodników rywalizowało w Zawo-

dach Strzeleckich o Puchar Wójta Gminy 
Kobylnica. Zmagania zorganizowano już po 
raz siódmy. W zawodach rozegrano 6 kon-
kurencji dla dorosłych i dzieci.

- W zawodach uczestniczyło około 60 
zawodników z Gdańska, Człuchowa, Kobyl-
nicy i Słupska. Najwszechstronniejszym za-
wodnikiem zawodów został POLAK Tomasz 
z klubu ARDEA Gdańsk – mówi koordynator 
zawodów Henryk Jaśkowski.

Dekoracji zawodników, a więc wręczenia pu-
charów, medali i dyplomów dokonał Wójt Gminy 
Kobylnica, Leszek Kuliński. 

Następne zawody odbędą się 20 września 2020r.

 SPORT W SKRÓCIE

Proszę powiedzieć 
coś więcej o dotych-
czasowych sukcesach 
byłych już zawodników 
Olimpijczyka? 

Krzysztof Müller: Byli za-
wodnicy Olimpijczyka – 
chłopcy z rocznika 2005 
zdobyli 5 miejsce w lidze 
wojewódzkiej i w ostatnim 
turnieju eliminacyjnym o Mi-
strzostwa Polski zajęli 2 miej-
sce. Wiele było tych sukcesów, 
nie tylko na arenie ogólnopol-
skiej, ale również międzynaro-
dowej. Piękna historia, którą 
zapamiętam do końca życia.

Ilu z nich nadal kon-
tynuuje piłkarską ka-
rierę?

Na dwunastu zawodników 
z rocznika 2005 aż jedenastu 
dalej kontynuuje przygodę 
z piłką i to właśnie ta jede-
nastka fantastycznych zawod-
ników od przyszłego sezonu 
zagra w Olimpii Grudziądz 
(zespół z pierwszej ligi pol-
skiej) w lidze wojewódzkiej.

Skąd otrzymują po-
wołania młodzi piłka-
rze?

Zaproszenia napływają 
z różnych klubów, są to ze-
społy(akademie) najlepszych 
klubów z naszego kraju: Lech 
Poznań, Pogoń Szczecin, Arka 
Gdynia, Polonia Warszawa czy 
Lechia Gdańsk.

Jak prezentują się 
i wypadają na tle ró-
wieśników z dużych 
miast?

Dwa tygodnie temu wróci-
liśmy z Mistrzostw Polski dla 
rocznika 2006, gdzie zajęli-
śmy 4 miejsce, wygraliśmy na 
tym turnieju 2:1 z Jagiellonią 
Białystok i to była ich jedyna 
porażka, zespół Jagiellonii 
zdobył mistrzostwo. Myślę, 
że dużo mówi o sile naszego 
zespołu, uważam, że młodzi 
zawodnicy Olimpijczyka nie 
odstają od rówieśników z du-
żych miast, a nawet są od nich 
lepsi. Udowadniają, że dzięki 
ciężkiej pracy można speł-
niać swoje marzenia. Jestem 
bardzo dumny, że mogę być 
częścią tego projektu.

Przed wami nowy se-
zon. Jak ostatecznie 
rozstrzygnęła się kwe-
stia awansu?

Niestety oficjalnego pisma 
z PZPN nie dostaliśmy do 
dnia dzisiejszego, tylko woje-
wódzki związek piłki nożnej 
poszedł na łatwiznę i  wysłał 
pismo o braku awansu do 
Centralnej Ligi Juniorów z po-
wodu pandemii. W nowym 
sezonie cel jest ten sam, co 
rok temu, awans do CLJ już 
na wiosnę. Będzie to bardzo 
trudne zadanie, bo w rundzie 
jesiennej czeka nas aż sie-

demnaście kolejek ligowych, 
ale będziemy gotowi do walki 
w każdym spotkaniu.

Jak się przygotowuje-
cie?

W okresie przygotowaw-
czym wyjeżdżamy na obóz do 
Darłowa i rozgramy tam trzy 
mecze kontrolne z Bałtykiem 
Koszalin 2006, AP Reissa Po-
znań (zespół z CLJ) i Kotwica 
Kołobrzeg 2005/2004. Trenin-
gi siłowe w Vacu Activ z tre-
nerem Marcinem Pluta i oczy-
wiście treningi piłkarskie na 
boisku w Kwakowie. Będzie-
my dobrze przygotowani do 
rozgrywek, żeby tylko zdro-
wie dopisało i żebyśmy bez 
kontuzji rozpoczęli sezon.

Jakie macie plany na 
najbliższe rozgrywki? 

Zawsze walczymy o zwy-
cięstwo i cel jest jeden, jak na 
wielokrotnych mistrzów wo-
jewództwa przystało- 1 miej-
sce w lidze i awans do Central-
nej Ligi Juniorów, ale z pokorą 
do celu i spokojnie krok po 
kroku, a pierwszy przystanek 
to mecz w Kwakowie z Gryfem 
Tczew 8 sierpnia. Serdecznie 
zapraszamy. W tym sezonie 
został nam tylko jeden rocznik 
- Olimpijczyk Kwakowo 2006.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Dobre szkolenie procentuje
Kolejna grupa młodych zawodników opuszcza zespół „Olimpijczyka” Kwa-
kowo. Następne piłkarskie kroki stawiać będą już w większych zespołach. 

W Y W I A D  K U R I E R A

Regaty Gmin 
Województwa Pomorskiego

Emocje nad wodą 4 lipca na Przystani Żeglarskiej w Rewie odbyły się regaty Województwa 
Pomorskiego zorganizowane przez Yacht Club Rewa, Gminę Kosakowo, 
Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego. 

W połowie lipca odbyły się zawody wędkarskie o Puchar Wójta Gminy Kobyl-
nica. W Widzinie i Sycewicach rywalizowało łącznie kilkudziesięciu wędkarzy. Zawody były o tyle wyjątkowe, że udział 

w nich wzięli wójtowie, burmistrzowie, prezy-
denci lub przewodniczący gmin. Gminę Ko-
bylnica reprezentował wójt Leszek Kuliński. 
Skład załogi uzupełnili Joanna Palkowska, An-
toni Pietrzak oraz Marek Czaban nauczyciel ze 
Szkoły Podstawowej w Kobylnicy, który przyjął 
obowiązki sternika. 

Do startu zgłosiło się 11 drużyn z Pomorza. 
Pomimo tego, że zawody miały charakter re-

gatowy głównym celem była integracja samo-
rządów i popularyzacja żeglarstwa. Wspaniała 
atmosfera, rywalizacja oraz silny wiatr sprzyjał 
żeglarzom i umożliwił rozegranie 4 wyścigów. 
Regaty rozegrano zgodnie z Przepisami Rega-
towymi Żeglarstwa 2017-2020, natomiast naj-
ważniejsze przepisy przedstawiono podczas 
odprawy sterników w dniu zawodów. W klasy-
fikacji końcowej gmina Kobylnica zajęła szczę-
śliwe 7 miejsce. 

Jako pierwsi do rywalizacji przystąpili wędka-
rze w Sycewicach. Po kilku godzinach zmagań 
wyłoniono najlepszych zawodników. Pierwsze 
miejsce zdobył Teofil Szczygieł. Kolejne miejsca 
zdobyli Zbigniew Piotrowski i Jan Stępniewski.

W niedzielę turniejowe zmagania zorganizo-
wano w Widzinie. Do rywalizacji przystąpiło 18 
wędkarzy. Najcenniejszą nagrodę wywalczył 

Mariusz Kański. Drugie miejsce wywalczył Syw-
lester Wojtaniec. Na podium znalazł się również 
Mariusz Grechen. 

Trzy pierwsze miejsca nagrodzono pięknymi 
pucharami, które wręczył Wójt Leszek Kuliński. 
Na pozostałych zawodników czekały atrakcyjne 
nagrody. 


